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Пленумът гласува рамка за участие
в правителство с 4 краткосрочни задачи
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огато вадиш пушка на сцената,
тя трябва да гръмне в някое от дей-
ствията. Напомняме го на всички
опозиционери и открити врагове
на БСП и ръководството й. Във
или извън партията. Включително
и на онези странници в президент-
ството, които си позволяват отно-
во да тиражират фалшиви новини,
че през Афганистан към Украйна
вървяло българско оръжие.

А, спрете се вече!
Многократно и фактически е

потвърдено, че България не изнася
оръжие към Украйна. Жалките
опити да бъде доказано обратното
просто удря не по Корнелия Ни-
нова, а по имиджа на България.
Това ли е целта - страната ни да
стои като дребен търгаш в очите
на международните ни партньо-
ри?! А военната ни промишленост
да бъде закрита. Това ли е целта на
генерал Румен Радев?!

Или целта е ръководството на
БСП да бъде сменено с някои по-
сговорчиви люде, които лесно биха
влезли в комбина с ГЕРБ и ДПС,
та навеки да пребъде олигархията
у нас, а държавната власт - омота-
на в корупция, докато смъртта ни
раздели.

Разбираме опитите да бъде от-
слабена левицата. Но без силна ле-
вица няма силна социална програ-
ма, няма силна държава. Има само
повече от това, което ядохме 30
години, особено при управление-
то на ГЕРБ. Сега ще ни спаси само
обединение на силите срещу ма-
фията, стабилно правителство и ра-
ботещ парламент. Нека не разна-
сяме излишно пушките като аджа-
мии по сцената. И без това е слож-
но за всички.
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Мандат за преговори по
съставяне на нов кабинет с
“Продължаваме промяната”,
ако БСП бъдат поканени за
разговори, одобри НС на
БСП със 101 гласа “за”.

В позицията на Нацио-
налния съвет изрично се
подчертава, че БСП няма
да води преговори с ГЕРБ
и ДПС и няма да участва в
правителство с тяхно уча-
стие.

“Пленумът зададе и рам-
ка за участие в правителст-

вото с 4 краткосрочни зада-
чи”, обясни пред журналис-
ти лидерът на БСП Корне-
лия Нинова. Това са: под-
крепа за актуализацията на
бюджета, приемане на зако-
ните за Плана за възстано-
вяване и устойчивост, ре-
форми и изработване на за-
коновата рамка за прилага-
нето му и изработване на
бюджета за 2023 г.

Целта е държавата, хо-
рата и бизнесът да бъдат
подготвени за трудните

есенни и зимни дни.
Основна сред дългос-

рочните цели при участие
на левицата в новия каби-
нет ще са силна социална
програма в помощ на хора-
та, повишаване на доходи-
те и намаляване на нера-
венствата.

Здравната реформа, по-
добряване на образование-
то, културата и спорта са
другите цели в рамката.

Стабилизацията и осигу-
ряване на ръст в икономи-

ката и БВП също ще бъдат
задача на левицата. Съдеб-
ната реформа, борбата с
корупцията и премахване
на модела ГЕРБ от управ-
лението на държавата също
ще бъде подкрепена от ле-
вицата.

Пленумът даде висока
оценка на дейността на ми-
нистрите Корнелия Нинова,
Георги Гьоков, Иван Иванов
и Христо Проданов.

Предложението е нулевият данък да е за хляб “Бял”, “Добруд-
жа” и “Типов”. Не се очаква поскъпване нито на хляба, нито на
захарта, нито на олиото, прогнозира Димитър Маргаритов.

ÒÐÈ ÂÈÄÀ ÕËßÁ Ñ ÍÓËÅÂ ÄÄÑ

Областният съвет на БСП в Кюстендил се представи със свой щанд на 14-то издание на Празника на черешата
в града този уикенд. Над 200 производители на вкусни череши събраха множество почитатели от страната и чужбина
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Според социалиста гласуването в Народното събрание
не е успяло да защити българските национални интереси

“Парламентът не защити национал-
ния интерес, защото предложението, ко-
ето беше подкрепено, остави много неяс-
ноти. То се базира на един протокол
между България и Македония, който още
не е подписан”. Така заместник-предсе-
дателят на Народното събрание и заме-
стник-председател на БСП Кристиан
Вигенин коментира гласуването на депу-
татите в петък, част от които одобриха
предложението на Френското председа-
телство на Съвета на ЕС за започване на
преговорите за еврочленството на Север-
на Македония. Проектът бе на “Демо-
кратична България” и в него се казва, че
България ще подкрепи която и да е стъпка
от процеса на европейска интеграция на
РС Македония при прецизиране на пре-
говорната рамка и заключенията на Съве-

КРИСТИАН ВИГЕНИН:

та така, че да се гарантира вписването на
българите в македонската конституция
“там, където са споменати други народи
и на равна основа с тези народи”. След
над четиричасов дебат проекторешение-
то беше прието със 170 гласа “за”, 37
“против” и 21 “въздържали се”. Проектът
дава мандат на правителството да одоб-
ри френското предложение.

Според Вигенин обаче българското
общество не е останало убедено, че с
това решение се прави крачка напред
към защитата на националния интерес.
Той припомни, че са били внесени три
проекта - на ДПС в подкрепа на френ-
ското предложение, на ГЕРБ - с някол-
ко условности, и на “Демократична
България”, който определи като ком-
промис с националните интереси. БСП

не подкрепя първите два проекта, но
тъй като само третият подчертава фак-
та, че трябва да се спазват договорено-
стите от договора за добросъседство,
сътрудничество и приятелство от 2017
г. и да се гарантират правата на бълга-
рите,  социалистите са решили да се
въздържат. “В случая въздържал се оз-
начава неподкрепа”, обясни Вигенин
позицията на социалистите. Той уточ-
ни, че основният въпрос е свързан с
това, че няма гаранции за езика.

Вигенин подозира, че всичко ще се
окаже безсмислено, защото македонска-
та страна отказва да приеме предложе-
нието, а окончателното решение на
България зависи от това дали ще бъде
договорен и подписан протоколът. За-
това социалистът е категоричен, че е

трябвало да продължим разговорите със
следващото председателство и РС Маке-
дония. Според него този опит за консен-
сус по отношение на френското предло-
жение е навредил на българския нацио-
нален интерес.

След като бе взето решението в НС,
от МВнР излязоха с позиция, в която се
казва, че скоростта, с която РС Македо-
ния ще се приближава към членството в
ЕС, зависи от нея самата и няма да бъде
забавяна, ако страната изпълнява поети-
те ангажименти по отношение на евро-
пейските ценности и добросъседските
отношения. От ведомството изразяват
готовност да пристъпят към подписване-
то на Протокола по член 12 от Договора
за приятелство, добросъседство и сътруд-
ничество, но е ред на отговорните факто-
ри в съседката да покажат не с думи, а с
действия своята ангажираност и желание
за собственото си, а и за това на региона,
европейско бъдеще, пише в позицията на
външното ни министерство.

Църковните парафинови
свещи поскъпват двойно от 1
юли. Цената им става 160 лева
на килограм вместо досегаш-
ните 80 лева.

Най-популярните свещи от

Öúðêîâíèòå ñâåùè ïîñêúïâàò
äâîéíî îò 1 þëè

Министърът на труда и социалната политика Георги Гьоков
присъства на предизборна среща с граждани от община Нова За-
гора, организирана от общинското ръководство на БСП. Той под-
крепи издигнатата от инициативен комитет Кремена Петрова за
независим кандидат за кмет на община Нова Загора. В града ще има
частични извънредни избори на 3 юли. Кремена Петрова запозна
присъстващите с основните акценти от своята управленска програ-
ма, за която обеща да бъде прозрачна и с лице към хората, без
задкулисни зависимости. “Кремена Петрова е човек, който винаги
се бори за нашите интереси и не се спира пред нищо, когато трябва
да защити обществения интерес”, заявиха присъстващите. Министър
Гьоков и Кремена Петрова поеха ангажимент пред жителите на
общината да съдействат за разрешаването на проблемите.

Ãåîðãè Ãüîêîâ ïîäêðåïè
Êðåìåíà Ïåòðîâà
çà êìåò íà  Íîâà Çàãîðà По-ниските заплати водят

и до по-ниски пенсии впос-
ледствие. През 2021 г. сред-
ната пенсия за стаж и
възраст за мъжете е била 546
лв., но жените са получавали
157 лв. по-малко или само
389 лв. Това става ясно от
Доклад на МТСП за равно-
поставеността на мъжете и
жените през 2021 г. С плав-
ното ежегодно повишаване
на възрастта за пенсия до 65
г. и изравняването й за двата
пола, което е планирано да

25-то юбилейно издание на Националния ученически театрален фестивал “Климент
Михайлов” започна в Русе в събота и ще продължи девет дни. В него ще вземат участие
19 театрални трупи от цяла България. Организатори на фестивала са Общинският
център за култура и изкуство с помощта на ДТ “Сава Огнянов” и ОП “Русе арт”

Æåíèòå ïîëó÷àâàò ñðåäíî
ñúñ 157 ëåâà ïî-íèñêà ïåíñèÿ

стане през 2037 г., тази раз-
лика в голяма степен се очак-
ва да бъде стопена.

В доклада се посочва, че
причините за разликата в за-
плащането на мъжете и жени-
те се обуславят от свързани
комплексни причини: пряка
дискриминация, подценяване
на труда на жените, сегрега-
ция на пазара на труда, тради-
ционни стереотипи.

И данните за безработица-
та у нас сочат, че съотноше-
нието мъже-жени през 2021 г.

е 43 към 57%.
В доклада се посочва, че

във всички страни на ЕС уча-
стието на жените на трудовия
пазар е по-слабо от това на
мъжете. Жените работят по-
малко часове, в по-ниско пла-
тени сектори, заемат по-нис-
ки длъжности, което води до
сегашните значителни разли-
ки в заплащане и доходи. Тези
различия до известна степен
се дължат и на дълбоко вкоре-
нени традиционни роли на
половете.

40 стотинки вече ще струват 80
стотинки. Най-евтините свещи
от 20 стотинки и досега почти
не се предлагаха в църквите.

За последно цените бяха
повишени през декември 2015

г., когато килограм свещи
поскъпна от 40 лева на 80 лева.
В православните храмове у нас
е разрешено да се използват
само свещи, изработени от све-
щоливницата на Светия Синод.
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Заместник-председателят на Народното събрание и зам.-председател на БСП
Кристиан Вигенин присъства на празник в с. Генерал Инзово, община Тунджа,
под мотото “Модата се мени, фолклорът остава”. 21 села от общината
се представиха със своите носии, традиционни гозби, напитки, кътове.
Стотици участници облякоха народни носии и се включиха в празника. “Да помним,
да пазим, да предаваме на децата си. Да живее България!”, заяви Вигенин

Кирил Петков няма да про-
меня министрите при съставя-
не на втори кабинет с мандата
на “Продължаме промяната”
(ПП). Той не възнамерява да
се откаже от лидерска позиция
в бъдещ състав на проектока-
бинет. “Ние всички сме много
сплотен отбор и продължава-
ме в същия формат”, категори-
чен бе Петков, който отказа
все още да говори за отделни
министри. От думите му стана

ясно, че той не разчита на
подкрепа на ИТН.

Относно думите на Тошко
Йорданов от ИТН, че биха се
отзовали при покана за прего-
вори от ПП, Петков подчерта,
че ясно са заявили, че има
няколко души, с които не биха
преговаряли. Това са Бойко
Борисов, Делян Пеевски и
ДПС, Костадин Костадинов,
както и самия Слави Трифо-
нов. “Доколкото знам, Тошко

Йорданов не може да направи
една стъпка или едно изказва-
не без Слави Трифонов, така
че за съжаление и с него няма
да можем да говорим”, обоб-
щи Петков. На въпрос при
какви условия е готов да се
откаже от премиерския пост,
той даде да се разбере, че те в
момента не са налични.

Според него няма смисъл
за българското общество да
влезе в поредна агония, ако

задкулисието още може да
контролира средствата, които
би трябвало да ходят при хо-
рата, а не в няколко фирми,
както беше досега при ИТН.
Петков бе категоричен, че е
време България да извоюва
възможността да има свобод-
но правителство, което рабо-
ти реално за хората. “Дефи-
ниция на глупост е те да раз-
турят правителството и сега
ние да им кажем “да седнем

пак на масата”. Ние знаехме,
че излизането от правителст-
вото е заради тези 3,9 млрд.
лв. за пътища. Какъв е
смисълът да говориш с тези
хора”, коментира Петков. Той
уточни, че всичко това не оз-
начава, че се отива към избо-
ри. “Продължаваме промяна-
та” ще продължи да преговаря
не с партии, а с депутати. “С
ДБ и с БСП имаме диалог”,
каза още Петков.

Ïåòêîâ íÿìà äà ïðîìåíÿ
ñúñòàâà íà íîâ êàáèíåò

“Висока е оценката за дейността на министрите от квотата
на БСП в кабинета “Петков” от създаването на настоящата
управленска формула през декември,” заяви депутатът от БСП
Филип Попов преди започването на пленума на БСП. Според
него всички министри в този кабинет изпълняваха и продължа-
ват да изпълняват своите задължения и отговорности.

Като успехи за БСП Попов очерта налагането в актуализа-
цията на бюджета на увеличаването на пенсиите, помощите за
бизнеса, за младите семейства, отстъпките в цените на горива-
та. Според него България стои изключително добре по отноше-
ние на икономическата ситуация спрямо други европейски
държави. “Направи се анализ и сравнение между сегашното
управление и кабинета на Борисов, когато нямаше такава криза
и война, и оценката далеч не е в полза на Борисов, напротив”,
добави той.

“50% има вероятност пенсиите да бъдат актуализирани
още от 1 юли и хората да си ги получат от 7 до 20 юли, и
50% това да не може да се случи”, предупреди министърът
на труда и социалната политика Георги Гьоков. Причината е
в отложените в парламента срокове. “Вече тотално закъсня-
ваме с графика, защото на 24 юни трябваше да бъде приет на
второ четене бюджетът на Държавното обществено осигуря-
ване, а в понеделник - големият бюджет, но закъсняваме. Това
закъснение води до моите притеснения, че НОИ физически
няма да може да изплати пенсиите в обичайното време от 7
до 20 юли”, коментира Гьоков. Все пак той поясни, че ако
бюджетът бъде приет в зала, дори и със закъснение, има
възможност хората да получат старите си пенсии през юли,
а през август - новите плюс компенсация със задна дата.

В петък депутатите от бюджетната комисия подкрепиха
на второ четене предложенията за увеличаване на пенсиите
от 1 юли от 1 октомври. По този начин засега остава вари-
антът минималната пенсия за трудов стаж и възраст да се
увеличи от 370 на 467 лв., а максималната да стане 2000 лв.
(праз октомври - 3400), ако проектът мине на второ четене
и в пленарна зала. “Пенсиите на нашите родители и близки
не бива да са заложник на политически интереси”, заяви в
петък зам.-председателят на парламентарната бюджетна ко-
мисия проф. Румен Гечев.

През октомври “целим да сближим старите с новите пен-
сии и да въведем някаква справедливост, която отсъства дълги
години. Тогава около 750 хил. пенсионери ще получат нов
по-висок размер на пенсиите. Средното увеличаване ще бъде
с около 15%”, заяви Гьоков преди заседанието на Национал-
ния съвет на БСП.

С БСП и ДБ имаме диалог, няма да преговаряме
с партии, а с депутати, каза премиерът

Ôèëèï Ïîïîâ îöåíè âèñîêî
ìèíèñòðèòå îò ÁÑÏ

Îñúâðåìåíåíèòå
ïåíñèè ìîæå äà ñå
âçåìàò è ïðåç àâãóñò

От стр.1

Лидерът на БСП, вицепремиер и министър на
икономиката и индустрията Корнелия Нинова под-
черта, че само за първо тримесечие е достигнат
ръст на индустриалното производство, което на-
режда страната ни на 10-о място в ЕС. Ревизирана
е дейността на всички държавни фирми, а стотици
преписки за кражби и всякакви злоупотреби, уста-
новени от АДФИ, са вече в прокуратурата. Успо-
редно с това е направен нов бизнесплан за всички
държавни предприятия с цел оздравяването им.

Сред основните икономически достижения в
сферата на икономиката бяха посочени постигна-
тите данъчни облекчения - 0% ДДС за хляба, енер-
гийните помощи за бизнеса и 25 ст. отстъпка на
литър гориво за хората. Ако бъде приета актуали-
зацията на бюджета, ваучерите вече ще могат да се

ÍÑ íà ÁÑÏ äàäå ìàíäàò çà ïðåãîâîðè...

използват за повече стоки и услуги като напри-
мер за културен чек, така че хората да имат по-
широк достъп до културните институти у нас.

Като сериозен успех бе подчертан ръстът на
икономиката, БВП и инвестициите, нараснали с
57% само за първото тримесечие на годината.

Най-висока оценка получиха усилията на
социалния министър Георги Гьоков и неговия
екип. Увеличението на доходите, пенсиите,
данъчните облекчения за семействата с деца, на-
маляването на безработицата до 4,6% са сред
основните достижения в социалната сфера.

В областта на земеделието и туризма също
бяха отбелязани сериозни успехи.

Пленумът реши единодушно отчетите за дей-
ността на министрите да бъдат официално пуб-
ликувани, за да бъдат информирани както широ-
ката общественост, така и членовете на БСП.
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Íå ñå î÷àêâà ïîñêúïâàíå
íà õëÿáà, çàõàðòà èëè îëèîòî
Предлага се три вида насъщен да е с 0% ДДС от 1 юли

Не се очаква поскъпване
нито на хляба, нито на захар-
та, нито на олиото. Има до-
статъчно количества, няма
риск от продоволствена криза,
прегонозира пред Нова теле-
визия заместник-министърът
на икономиката и индустрията
Димитър Маргаритов. Да не се
презапасяваме, посъветва
Маргаритов.

Заместник-министърът
съобщи, че по информация от
петък цената на най-масовите
плодове и зеленчуци като до-
мати, ябълки и череши се ста-
билизира и дори леко се пони-
жава. “Това е резултат от се-
зонна особеност, но и от това,
че реколтите ни са добри”, от-
беляза той.

По отношение на мерките
за хляба самите браншови ор-
ганизации декларираха, че в
момента, в който бъде въведе-
на нулева ставка на ДДС,
хлябът ще поевтинее с 20%,

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

изтъкна зам.-министърът.
“Това казват тези, които ще
прилагат мерките. Тук има ед-
нозначно мнение и на бизнеса,
и на държавата”, посочи Мар-
гаритов.

Междувременно стана изве-
стно, че се предлага само три
вида хляб да бъдат с 0% ДДС
от 1 юли. Това са  хляб “бял”,
“Добруджа” и “Типов”, става
ясно от допълнителни текстове

в законопроекта за актуализа-
ция на държавния бюджет, кой-
то трябва да бъде обсъден на
второ четене в бюджетната ко-
мисия, а в сряда и в пленарната
зала. Уточнителните текстове
са внесени от “Продължаваме
промяната” и председателя на
бюджетната комисия Любомир
Каримански от ИТН. В законо-
проекта за актуализация на бю-
джета, приет на първо четене в
НС, не беше прецизирано за
кои видове хляб от 1 юли 2022
г. до 1 юли 2023 г. се въвежда
0% ДДС.

Депутатите от ПП предла-
гат да се въведе и дефиниция
за понятието “хляб” - продукт,
който се получава от изпича-
нето на тесто, получено от
смесването на пшенично браш-
но или от друга зърнена кул-
тура, самостоятелно и в ком-
бинация, и вода, със или без
добавяне на сол, втасало с по-
мощта на хлебна мая или за-

кваска и технологични добав-
ки (при необходимост).

Между първо и второ чете-
не се предлагат и текстове как
ще се ползва отстъпката от 25
стотинки за горива. От тях ста-
ва ясно, че собствениците на
автомобили и мотоциклети
трябва да представят при за-
реждане на бензиностанция
свидетелството за регистрация
на МПС. Търговецът издава
разширен касов бон, в който се
вписва регистрационният но-
мер на МПС и се отразява пре-
доставената компенсация като
отстъпка от продажната стой-
ност на зареденото гориво. Тя
ще може да се ползва и от лица,
които не са собственици, но са
вписани в свидетелството за ре-
гистрация като ползватели.
Вносителите на законовите раз-
поредби твърдят, че не се нала-
га промяна на софтуера за от-
читане на продажбите в бензи-
ностанциите, която да изисква
одобрение от БИМ. Затова е
напълно възможно мярката да
влезе в сила от 1 юли.

Председателят на парламентарната
група на БСП Георги Свиленски, заме-
стникът-председателят на ПГ на левица-
та Иван Ченчев и народният представи-
тел от Кюстендил Бойко Клечков се
включиха в празника на черешата в Кю-
стендил. Те разговаряха с производите-
ли и жители на региона. Депутатите под-
чертаха пред тях ясната програма на
БСП и последователната й позиция, че
най-важна днес е актуализацията на
бюджета - за да бъдат подпомогнати зе-

За първата половина на юни
по Черноморието е отчетен
ръст на чуждестранни туристи
от около 30 на сто спрямо
същия период на миналата го-
дина, каза заместник ми-
нистърът на туризма Ирена
Георгиева. Българските турис-
ти по Черноморието са прибли-
зително толкова, колкото са
били и миналата година.

Следващата седмица още 95

30% ðúñò íà ÷óæäèòå òóðèñòè ïî ×åðíîìîðèåòî
юридически лица ще получат
близо 7 млн. лева за април за
това, че са приели в туристиче-
ските си обекти украински бе-
жанци. До този момент е раз-
платен първият период на на-
станяване на украинските бе-
жанци в хотелите от 24 февру-
ари до 31 март. Вторият период
е от 1 до 30 април. Финалното
разплащане на хотелиерите и на
държавните почивни бази ще е

през юли. Сега се обработват
заявленията за плащане на хоте-
лиерите за май, казва заместник-
министърът на туризма Ирена
Георгиева в интервю за БТА.

73% от европейците плани-
рат да пътуват през следващите
6 месеца, като 60 на сто от тях
планират да пътуват повече от
веднъж през този период, сочат
данните от проучване на Евро-
пейската комисия по туризъм.

Като най-ентусиазираните
пътешественици през това лято
се показват поляците, испанци-
те, нидерландците, където три-
ма от четирима анкетирани пла-
нират летни пътувания, посочва
Люблена Димова, мениджър
проучвания на Европейската
туристическа комисия. 31% се
насочват към съседните страни,
30% смятат да почиват в собст-
вената си страна.

Най-популярни през това
лято са ваканциите с продължи-
телност 4-6 нощувки. Данните
сочат, че хората, които ще по-
чиват на море, са по-склонни да
прекарат по-дълги ваканции в
сравнение с тези, които ще пред-
почетат почивка в планината или
в града. Близо половината от
анкетираните са отделили до
1000 евро на човек за предсто-
ящото си пътуване.

Ðåêîðäåí áðîé ó÷àñòíèöè â
ïðàçíèêà íà ÷åðåøàòà â Êþñòåíäèë

До няколко месеца евродепутататът
от Групата на Прогресивния алианс на
социалистите и демократите Цветелина
Пенкова ще внесе в Комисията за проми-
шленост, изследвания и енергетика в Ев-
ропейския парламент предложение за
общоевропейски регламент за иновации,
технологии и стартъпи. Това стана ясно
на организираната от нея конференция
“Иновации чрез политика”. Според Пен-
кова чрез иновации и нови технологии
ЕС може да увеличи производителността
на икономиката си с близо 20% и да
добави около 3 трилиона евро до 2030 г.

“Сега повече от всякога Европа има
нужда от стратегия за иновациите, която
да отразява европейските цели”, смята
Пенкова. Тя изрази увереност, че Бълга-
рия има потенциала да бъде сред евро-
пейските лидери в тази област, защото
разполага с утвърдени кадри, учени и
предприемачи. Според Пенкова чрез пра-
вилни политики можем да се наредим до
страни като Естония, Литва и Словения.

Евродепутатът очерта връзката меж-
ду този сектор и общата икономическа
картина: “Ще създадем повече възможно-
сти за растеж, повече работни места и ще
достигнем до повече пазари, които ще
допринесат за напредъка на нашата ико-СНИМКА БСП

меделските производители, фирмите,
младите семейства и пенсионерите.

Рекорден брой участници имаше тази
година на традиционния за Кюстендил
празник на черешата - над 200 експози-
ции. Със собствен щанд участва и кюс-
тендилската организация на БСП, която
се включи в конкурсната надпревара за
най-добра експозиция от череши. Народ-
ните представители подкрепиха местни-
те социалисти, заставайки с тях и на
щанда, и на черешовата градина.

Öâåòåëèíà Ïåíêîâà
ïðåäëàãà îáùîåâðîïåéñêè
ðåãëàìåíò çà èíîâàöèè

Цветелина Пенкова

номика. Ще помогнем на нашите стартъ-
пи и компании да осъществят пълния си
потенциал и да бъдат конкурентоспособ-
ни на европейския и световен пазар”. Цве-
телина Пенкова смята, че постигането на
тези цели изисква и непрекъснати инвес-
тиции в научни изследвания и иновации.
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Запазването на текущите
темпове на кредитен растеж
създава предпоставки за уве-
личение на задлъжнялостта,
което при вече ясно очерта-
ната промяна на лихвения
цикъл може да се отрази нега-
тивно върху способността на
кредитополучателите да об-
служват задълженията си. А
това пък да доведе до нараст-
ване на необслужваните кре-
дити и обезценките при вло-
шаване на икономическите
условия.

Това се посочва в мотиви-
те на БНБ към решението да
запази високото ниво на ан-
тицикличния буфер и през
третото тримесечие на 2023
г. Показателят, който поне до
третото тримесечие на 2024
г. ще бъде 1,5%, се използва
при изчисляване на антицик-
личния капиталов буфер, кой-

ÁÍÁ ïðåäóïðåäè çà ðèñêîâå
îò áóðíîòî êðåäèòèðàíå
Ипотечни заеми за 2,4 млрд. лв.
са изтеглени за последната година

то трябва да подържа всяка
търговска банка в България.
Колкото по-висока е стой-
ността на показателя на БНБ,
толкова повече ресурс трябва
да заделят търговските банки.

Централната банка отчита,
че през първото тримесечие
на 2022 г. кредитната дейност
в сегмента на домакинствата
продължи да се разширява с
ускорени темпове, което е
свързано с ниските лихвени
проценти и засилено предла-
гане на заемни ресурси.

На българския пазар само
за последните 12 месеца има
2,4 млрд. лева нови ипотечни
кредити, отпуснати на физи-
ческите лица, а между 2009 и
2016 г. нетното им увеличе-
ние е било нула. Това стана
ясно на конференция, посве-
тена на 30-годишнината от ос-
новаването на Националното

сдружение “Недвижими имо-
ти”.

“Инвестицията в имоти
като защита от инфлация е
разумен аргумент, но при до-
пускането, че никой не прави
нещо срещу инфлацията”, каза
Лъчезар Богданов, главен ико-
номист в Института за пазар-
на икономика.

Той напомни за обвърза-

ността на лихвите по ипотеч-
ните кредити със стопанската
активност и безработицата.
Не е въпросът дали вноската
ни е била 1000 и ще стане
1070 лева и ще спрем да пла-
щаме кредита, а това ще изка-
ра имота на пазара, въпросът
е какво се случва с икономи-
ката, ако се задълбочи на-
тискът от централните банки

за затягане на паричната по-
литика, коментира иконо-
мистът. Според него, колкото
повече имотите се превръщат
в инвестиционен актив, толко-
ва повече цената им се отделя
от фундаменталните фактори
- доходи, брой стаи, заплати.

В България за последните
6 години номиналните цени
растат с почти същите нива,
както и в страните от ЕС,
смята Георги Купенов от
“ЕРА Недвижими имоти”.
Средното реално повишение,
когато се извади факторът
инфлация, за България е 3,8
на сто годишно при средно
4,06% за ЕС. Инвестициите в
недвижими имоти в България
също са под средните за ЕС.
С близки до нас резултати са
Румъния, Словения, донякъде
Гърция, като измерването е
спрямо БВП. Затова екс-
пертът заключава, че няма
основание да кажем, че в
България се строи или инвес-
тира много в жилища.

Българската народна банка
пуска в обращение от днес злат-
на възпоменателна монета на
тема “Паисий Хилендарски - два
златни лева”.

Цената на монетата е 3755
лева. Тя ще се продава в Българ-
ската народна банка -  на две каси
на пл. “Княз Александър I” 1 и
четири каси в Касов център на
БНБ на ул. “Михаил Тенев” 10,
както и в офиси и клонове на Бан-
ка ДСК АД, Първа инвестиционна
банка АД, Райфайзенбанк (Бълга-
рия) EАД, Тексим Банк АД и Цен-
трална кооперативна банка АД.

В периода от 27 до 29 юни
включително всеки клиент (физи-
ческо или юридическо лице) ще

Международният валутен фонд очаква ин-
флация в нашата страна от 12,2% средно за
2022 г., като в края на годината тя да достиг-
не 11,6%. Това е записано в заключителното
становище на Изпълнителния съвет на фонда,
което се базира на данните на мисията у нас.

Представителите на фонда бяха в Бълга-
рия в началото на април, но одобреното ста-

Рискът България
да не получи навре-
ме първото регуляр-
но плащане по Наци-
оналния план за
възстановяване и ус-
тойчивост в размер
на 2,6 млрд. лв. бе
преодолян, след като
в петък Народното
събрание спешно
прие на две четения
нужните изменения в
Закона за управле-
ние на средствата от
европейските струк-
турни и инвестици-
онни фондове.

ÌÂÔ î÷àêâà 12,2% èíôëàöèÿ ó íàñ
новище е на база на развоя на събитията.
Прогнозираният икономически растеж е 2,8
на сто.

В становището на фонда е записано, че
редуцираната ДДС добавка трябва да бъде
премахната, но заради високите цени на енер-
гоносителите трябва да има подкрепа за до-
макинствата и бизнеса.

Промените бяха
едно от изискванията
на ЕС за плащане на
сумата. Те трябваше
да бъдат гласувани
преди няколко дни, но
заради проваления
кворум при опита за
одобрение на прави-
ла за избор на нов
председател на парла-
мента гласуването на
законопроекта про-
падна. Тогава преми-
ерът Кирил Петков
обвини новото мно-
зинство ГЕРБ, ДПС,
ИТН и “Възраждане”

за риска България да
пропусне получава-
нето на средствата
тази година.

В петък обаче
промените в ключо-
вия законопроект
бяха гласувани без
спорове и проблеми,
при това на две чете-
ния и с почти пълно
единодушие. Така
срокът от 30 юни ще
бъде спазен и Бълга-
рия има шанс да по-
лучи парите навре-
ме. На председател-
ски съвет в НС е

Íÿìà äà èçïóñíåì 2,6 ìëðä. ëâ.
ïî ïëàíà çà âúçñòàíîâÿâàíå

В България освен висока
инфлация в момента има и
шрингфлация - процес, при
който цените привидно оста-
ват същите, но търговците в
действителност намаляват гра-
мажа на стоките, заменят по-
скъпи суровини с по-евтини
или намаляват времето, през
което ползваш дадена услуга,
макар цената да е същата. Това

било взето решение
проектът да се гледа
и на първо, и на вто-
ро четене, като от
опозицията са увери-
ли, че никой няма
желание да бави за-
кона.

Сред по-големите
схеми, които се
очаква реално да
стартират до края на
годината, е програ-
мата за саниране на
жилищни сгради и
няколко грантови
схеми за подпомага-
не на предприятията.

Òúðãîâöè ìàìÿò ñ ïîñêúïâàíåòî
обясни пред БНТ директорът
на “Активни потребители” Бо-
гомил Николов.

Думата “шрингфлация” се
използва от икономистите, за да
означат печалбите на фирмите,
които се получават от смяната
на суровината за производст-
вото на дадена стока с по-евти-
на. “Когато отидете на автомив-
ка и пуснете монета от 1 лев

както преди, но времето, в ко-
ето ползвате услугата, вече не
е 2 минути, а само една, това е
шрингфлация”, каза Богомил
Николов. Същото е и когато
производителят намалява грама-
жа примерно от 500 на 400
грама, запазвайки старата цена.
Или когато производителят на
майонеза замени яйцата с яй-
чен прах, съчетан с някакви

подобрители, които му излизат
по-евтино. Или когато хляб се
произвежда от фуражна пшени-
ца, а не от хлебна, което спо-
ред Николов е вече масово яв-
ление в България.

По-опасно става, когато
повишението на цените при-
нуждава все повече хора да
търсят заместители на стоки-
те, които са свикнали да купу-
ват с по-евтини, смята Нико-
лов. “Има например много
сайтове, които продават китай-
ски лекарства. Хората не по-

дозират, че това не е същото
лекарство, което ползват, за-
щото интерфейсът на сайта е
направен на чист български
език и подвежда”, каза той.
Шрингфлацията не може да
бъде уловена от статистиката
и в това се крие най-голямата
опасност от нея. Защото цени-
те уж са се повишили с опре-
делен процент, но той в дейст-
вителност е много по-голям и
каквито и компенсаторни мер-
ки да взима държавата, те не
са ефективни.

Îò äíåñ ïóñêàò çëàòíà
äâóëåâêà ñðåùó 3755 ëâ.

може да закупи от Българската
народна банка по 1 монета, след
което възпоменателната монета
“Паисий Хилендарски - два злат-
ни лева” ще се продава без огра-
ничения. Лицата, които закупу-
ват възпоменателни монети, след-
ва да са пълнолетни, т.е. да имат
навършени 18 години. В този пе-
риод едно физическо лице да
може да закупи по 1 възпомена-
телна монета независимо дали я
закупува от свое име и за своя
сметка или от името и за сметка
на друго лице, съгласно предста-
вено нотариално заверено изрич-
но пълномощно за закупуването
на конкретна възпоменателна
монета.
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Представители на еквадорското правителство и лидери на коренните жители се срещнаха за първи
официални разговори след началото на масовите протести, избухнали на 13 юни. Президентът Гийермо Ласо
се бе притеснил от възможен преврат. Недоволните поискаха спиране на петролни и минни проекти

Президентът на САЩ Джо
Байдън и колегите му от Г-7
ще се споразумеят за забрана
на вноса на злато от Русия,
тъй като разширяват санкци-
ите срещу Москва заради вой-
ната с Украйна. Великобри-
тания, Канада и Япония вече
дадоха съгласието си. Това ре-
шение бе основната тема на
срещата на върха, чийто до-
макин е Германия.

“Тези мерки ще засегнат
директно руските олигарси и
ще поразят сърцето на воен-
ната машина на Путин”, за-
яви британският премиер Бо-

Северна Македония е в
постоянна комуникация с
Франция и България, за да
се достигне до предложение,
което да вземе предвид всич-
ки чувствителни теми, заяви
в предаването “10 минути”
по ТВ21 външният министър
на РСМ Буяр Османи, цити-
ран от БГНЕС. Той обаче
признава, че е възможно до
края на юни изобщо да не се
получи ново предложение.

“Ако не се съгласим, т.е.,
ако една от страните не при-

Вирусните следи от SARS-CoV-2 в битовите отпадъци на
Солун въз основа на последните измервания, проведени от
екипа по епидемиология на отпадъчните води на университета
“Аристотел”, постави града в червената степен по отношение
на разпространението на коронавируса.

“Увеличаването на разпространението на вируса, както го
измерихме в отпадните води през последните седмици и по-
ясно през последните дни, не е пренебрежимо. Сега имаме
данни, които ни поставят в състояние на тревога”, заяви про-
фесор Никос Папайоану, ректор на университета “Аристо-
тел”, който отговаря за изследователския проект, в коментар за
Атинско-македонската информационна агенция.

Междувременно Националната организация за обществено
здраве съобщи в ежедневния си бюлетин, че новите случаи в
Гърция за денонощие са 12 000.

Турция може да върне
смъртното наказание

Турция ще преосмисли решение-

то си от 2004 г. за премахване на

смъртното наказание, обяви пра-

восъдният министър Бекир Боздаг.

След горските пожари, които уни-

щожиха 4500 хектара на егейското

крайбрежие, президентът Ердоган

призова за по-тежко наказание.

Десет години затвор предвижда

сегашното законодателство за

предизвикване на горски пожар.

18 загинали на испанско-
мароканската граница

Най-малко 18 мигранти загина-

ха, а над 300 бяха ранени при добре

организиран масиран опит за на-

силствено преминаване през гранич-

ната ограда между Мароко и авто-

номния испански град Мелия. Уча-

ствали са над 2000 души, като 130

от тях са успели да влязат в

Испания и са настанени в Центъра

за временен престой на имигранти.

По-голямата част са от Судан и

Мароко, въоръжени с ръчно напра-

вени ножове, чукове и куки, с които

са се закачали за оградата, за да

я прескочат.

Фалшив Кличко звъни
на европейски кметове

Фалшив Виталий Кличко води

разговори с европейски кметове. Из-

мамата е тип “дийп фейк”, като

на този етап се знае за три жерт-

ви - във Виена, Берлин и Мадрид.

Истинският Кличко призова изма-

мата да бъде разследвана. Той пуб-

ликува видео, в което казва, че

официалните разговори се водят

само чрез официални канали.

Принц Чарлз е получил
3 милиона евро в брой
от Катар

Британският принц Чарлз е по-

лучил на три пъти по 1 милион евро

в брой от противоречивия политик

шейх Хамад бин Ясим бин Джабер

Ал Тани, бивш премиер на Катар,

за периода 2011-2015 г. при лични

срещи, разкрива вестник “Сънди

таймс”. Кралските особи нямат

право да получават парични подаръ-

ци, но могат да приемат чекове

като покровители или благотвори-

тели. Срещите на принца с шейха

не фигурират в регистъра за офи-

циалните ангажименти.

СНИМКИ БТА

В Пакистан, където наркотиците
са сериозен проблем, зависимите
от дрога не се крият и приемат
хероин на улицата. На 26 юни бе
Световният ден за борба със
злоупотребата и трафика на
наркотици, в който хора от целия
свят изразяват съпричастност и
активна позиция в битката с
наркоманията

Ñîëóí âëåçå â
÷åðâåíàòà ÊÎÂÈÄ-çîíà

еме, тогава може изобщо да
не получим ново предложе-
ние до края на юни тази го-
дина. Ако се закотвим в на-
шите позиции и заявим, че
не приемаме такова реше-
ние, а в същото време бълга-
рите направят същото, то
просто знаем как ще вървят
нещата по-нататък”, отбеляз-
ва Османи. И допълни, че
“не можем да имаме предло-
жение, което да взима пред-
вид само българските иска-
ния”.

ÐÑÌ ìîæå äà íå ïîëó÷è
íîâî ïðåäëîæåíèå

рис Джонсън. И подчерта, че
“Путин пилее намаляващите
си ресурси в тази безполезна
и варварска война. Той под-
хранва егото си в ущърб на
украинския и руския народ”.

Западните санкции срещу
Кремъл не са насочени пряко
към търговските доставки на
злато, но много банки, пре-
возвачи и рафинерии спряха
да работят с руския ценен
метал след началото на кон-
фликта. Златото е изключител-
но важен актив за руската
централна банка, която се
сблъска с ограничения в

достъпа до някои от активите
си, държани в чужбина, зара-
ди западните санкции. Акции-
те на руските златодобивни
компании, търгувани в чуж-
бина, се сринаха тази година
поради трудности, свързани с
продажбата на злато и изпла-
щането на заеми на банки, на
които са наложени санкции.

Забраната ще влезе в сила
в скоро време и ще се прилага
за новодобито или новорафи-
нирано злато. Русия произвеж-
да около 10% от златото, до-
бивано в света всяка година.
Нейните златни запаси се ут-

роиха, откакто анексира
Крим през 2014 г.

Междувременно Киев по-
иска от лидерите на Г-7 пове-
че оръжия за Украйна и
допълнителни санкции срещу
Москва. Призивът бе отпра-
вен няколко часа след като
руски ракети поразиха жилищ-
ни сгради в Киев.

Председателят на ЕК Ур-
сула фон дер Лайен, която
също присъства на срещата
на върха на Г-7, посочи, че
блокът “ще продължи да под-
крепя Украйна толкова дълго,
колкото е необходимо”.

Великобритания, САЩ, Япония и Канада планират
да забранят вноса на благородния метал

Ñëåäâàùèòå ñàíêöèè
óäðÿò ðóñêîòî çëàòî
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Привърженици на правото на аборт излязоха на улиците в почти всички
американски щати. Според някои религията, сексизмът, лошото образование,
изостаналият начин на мислене са главните причини за решението на Върховния съд

Четири експлозии са били
чути в Киев вчера рано сут-
ринта, предадоха медиите.
Засегнат е жилищен комплекс
близо до центъра на града.
Избухнал е пожар. Най-мал-
ко петима души са ранени,
след като ракета е ударила
жилищна сграда в централна-
та част на града, съобщи
ръководителят на украинска-
та полиция Игор Клименко.

Върховният съд в САЩ отмени прецеден-
та “Роу срещу Уейд” отпреди 50 години и
така вече всеки щат решава дали да наложи
рестрикции за аборт. Президентът Джо
Байдън определи като “трагична грешка” ре-
шението. Така битката за правото на аборт
се пренесе в Конгреса и в кампанията за меж-
динните избори през ноември.

Не стихват протестите в цялата страна.
Във Финикс, щата Аризона, полицията из-
ползва сълзотворен газ срещу активисти за
правото на аборт. В Лос Анджелис демонст-
ранти блокираха трафика.

Клиники за аборти започнаха да затварят.
Половината щати се очаква да въведат нови
рестрикции или забрани за аборт. 13 щата
имат готови законодателства, които влизат в
сила в срок от 30 дни.

С решението на Върховния съд 36 милиона
жени ще изгубят правото си на аборт в щата,
в който живеят. Автоматична забрана за прекъ-
сване на бременността вече влезе в сила в
Кентъки, Луизиана, Арканзас, Южна Дакота,
Мисури, Оклахома и Алабама. Очаква се за-
браните в Мисисипи и Северна Дакота да вля-
зат в сила след одобрение на щатския главен
прокурор. Забрана ще има и в Уайоминг, Тене-
си, Айдахо, Тексас, Юта.

Турският президент Реджеп Ердоган даде сиг-
нал, че няма напредък в преговорите с Швеция за
присъединяване към НАТО, предадоха световните
агенции. В телефонен разговор с шведския премиер
Магдалена Андершон Ердоган призова Стокхолм за
конкретни действия, за да отговори на опасенията
на Анкара. Държавният глава подчерта, че Швеция
трябва да предприеме стъпки в борбата с тероризма
и поиска да види ангажимент по този въпрос.

Генералният секретар на НАТО Йенс Стол-
тенберг също разговаря по телефона с Ердоган и
съобщи в Туитър, че преговорите продължават в
Брюксел и Мадрид.

Турция е против присъединяването на Швеция и
Финландия към НАТО с аргумента, че Стокхолм не
възпрепятства финансирането на смятани от Анка-
ра кюрдски терористични групи.

Избраният за президент на Колумбия Густаво Петро
разговаря с венецуелския си колега Николас Мадуро за
общото им желание да възстановят движението през гра-
ницата, силно ограничено от 2019 г. поради прекъсването
на дипломатическите отношения между двете страни.

“Разговаряхме за желанието да възстановим нормално-
то положение по границата, за различни въпроси, свърза-
ни с мира, и за бъдещото процъфтяване на двата народа”,
посочи в Туитър Мадуро и добави, че от името на вене-
цуелския народ е поздравил Петро за победата му.

Първият ляв президент в историята на Колумбия заяви
още по време на кампанията, че иска да нормализира от-
ношенията между двете страни.

Каракас скъса дипломатически отношения с Ко-
лумбия през 2019 г. след преизбирането на Мадуро,
станало според Богота с нарушения на изборната про-
цедура. Предишният колумбийски президент Иван
Дуке бе признал за временен президент на Венецуела
опозиционера Хуан Гуайдо.

Френският президент Еманюел Макрон
потвърди доверието си в премиера Елизабет Борн
и поиска от нея да предложи ново “правителство
на действието”, което ще бъде официално пред-
ставено в началото на юли.

В интервю за “Франс прес” държавният глава
заяви, че е възложил на Борн да проучи политиче-
ските групи в Националното събрание по редица
въпроси. Сред тях са евентуалното им участие в
правителство, позицията им за вот на доверие на
самата Борн на 5 юли, както и гласуването на
държавния бюджет през есента.

Макрон допълни, че след завръщането му от
срещите на Г-7 и НАТО очаква от премиера пред-
ложения за пътна карта за кабинета през следва-
щите месеци и години, както и за състава на ново
правителство на действието в услуга на страната.

Âúðõîâíèÿò ñúä
â ÑÀÙ îòìåíè
ïðàâîòî íà àáîðò

В приложението Телеграм
кметът на Киев Виталий
Кличко написа, че взривове-
те са били в Шевченкивски
район.

Според депутата Олексий
Гончаренко руснаците са из-
стреляли 14 ракети по столи-
цата и околностите й.

Олексий Кулеба, областен
управител на Киевска об-
ласт, каза, че ракета е била

свалена от украинската про-
тивовъзушна отбрана в сто-
лицата. Отломките от нея са
паднали върху село. Кулеба
допълни, че “врагът е пора-
зил столицата”.

Експлозии са се чули и в
централния украински град
Черкаси, съобщи губерна-
торът на Черкаска област
Олександър Скичко в Теле-
грам.

Същевременно руският
министър на отбраната Сер-
гей Шойгу инспектира руски
военни части в Украйна,
съобщиха от военното ведом-
ство. Той прие рапортите на
командирите за текущата об-
становка и действията на ру-
ските въоръжени сили в глав-
ните оперативни зони.

Би Би Си информира, че в
Украйна има повече от 20 000

чуждестранните бойци от над
50 държави, които са се при-
съединили към местните воен-
ни сили от началото на война-
та. Те са подписали официал-
ни договори. Медията публи-
кува репортаж на кореспон-
дента Олга Малчевска, която
е получила достъп до една от
тайните бази за обучение на
Международния легион в Из-
точна Украйна.

Ðóñêè îáñòðåë ïî Êèåâ
Над 20 000 са чуждестранните бойци в Украйна

Åðäîãàí íå îòñòúïâà
çà øâåäñêîòî
÷ëåíñòâî â ÍÀÒÎ

Âåíåöóåëà è Êîëóìáèÿ
ñìåê÷àâàò òîíà

Ìàêðîí èñêà
„ïðàâèòåëñòâî
íà äåéñòâèåòî”

Покачващите се цени на
дизела скоро могат да спрат
рибарските лодки да излизат в
открито море, тъй като рибо-
ловът ще стане твърде скъп,

предупредиха пред “Гардиън”
капитаните на лодки от Ост-
рова.

Траулерите и търговските
рибарски кораби сега се бо-

рят с тежестта на повишава-
нето на цените, което в много
случаи означава десетки хиля-
ди лири допълнително за ди-
зелово гориво на рейс. Това е

удар по риболовната индуст-
рия, която се надяваше на по-
добри времена след излизане-
то на Великобритания от ЕС.

“Цената на горивото ни е

1,08 паунда. Ако тя се пови-
ши до 1,15 паунда, лодките ще
спрат да плават. Така че още
седем пенса и те ще свършат”,
коментират рибарите.

Îñòðîâúò îñòàâà áåç ðèáà çàðàäè âèñîêèòå öåíè íà ãîðèâàòà



2022

ПОНЕДЕЛНИК

27 ЮНИ

ДАТАТА

27
СВЕТОВЕН ДЕН НА РИБОЛОВА. Отбелязва

се от 1985 г. по реше-
ние на Международна-
та конференция по ре-
гулиране и развитие на
риболова (1984 г.). На
този ден празнуват
всички рибари - и тези,
които хвърлят въдицата за удоволствие, и тези,
които се занимават с промишлен риболов.

1877 - ЗАПОЧВА РУСКО-ТУРСКАТА ОСВО-
БОДИТЕЛНА ВОЙНА.
Руски войски, предвож-
дани от ген. Михаил
Драгомиров, премина-
ват р. Дунав при Сви-
щов. Войната е нарече-
на от българския народ Освободителна, тъй като
довежда до освобождаването му от турско
робство и създаването на Третата българска
държава. Подобно е отношението към нея и в
Румъния, Сърбия и Черна гора, които получават
пълна независимост след нейния край.

1898 - ЗАВЪРШВА ПЪРВОТО В СВЕТА СА-
МОТНО ОКОЛОСВЕТСКО ПЛАВАНЕ. Извършва
го роденият в Канада Джо-
шуа Слокъм - мореплава-
тел, пътешественик и пи-
сател (на снимката). С
дългата 11,2 м яхта
“Спрей” той тръгнал на 24
април 1895 г. от Бостън,
Масачузетс. Три години по-късно, на 27 юни 1898
г., завършил своето околосветско плаване след
74 000 км. През ноември 1909 г. Джошуа Слокъм
изчезва по време на плаване със “Спрей”. Офици-
ално е обявен за мъртъв през 1924 г.

1929 - В БЕРКОВИЦА СЕ РАЖДА ДОНЬО
ДОНЕВ, КАРИКАТУРИСТ И РЕЖИСЬОР (УМИРА
2007 Г.). Бил е художник
във в. “Вечерни новини”,
художник и режисьор в
СИФ и САФ “София”; гла-
вен редактор на в. “Трима-
та глупаци” (1989-1997),
“Четиримата глупаци”
(1997) и на сп. “Фрас”; професор в НАТФИЗ (пре-
подавал анимационна режисура); актьор във фил-
ма “Вагнер”. Автор на първия български пълноме-
тражен анимационен филм “И ги нарекоха Мон-
теки и Капулети”. Върху анимационната пореди-
ца “Тримата глупаци” работи 20 г.

1931 - АВИОКОНСТРУКТОРЪТ ИГОР СИ-
КОРСКИ ПОЛУЧАВА ПАТЕНТ ЗА ПЪРВИЯ СИ
ВЕРТОЛЕТ. Роден в Киев, дн.
Украйна, през 1919 г. той емиг-
рира в САЩ. През 1939 г. конст-
руира първообраза на съвремен-
ния хеликоптер - “Vought-Sikorsky
300” - трилопатен носещ винт,
разполагащ с двигател с мощ-
ност 75 к.с. Първият от трите
успешни полета е извършен на 26
май 1940 г. Вертолетът на Сикорски поставя
няколко световни рекорда и в следващите годи-
ни е приет на въоръжение в армията на САЩ и
е закупен от редица държавни организации и
агенции, както и от много авиокомпании.

1954 - ПУСНАТА Е ПЪРВАТА В СВЕТА АТОМ-
НА ЕЛЕКТРОЦЕНТРАЛА. На тази дата в СССР
влиза в експлоатация
АЕЦ в Обнинск, Калуж-
ска област. Градът се
намира на 100 км юго-
западно от Москва.
Това е първият научен
град в Русия. В него е
разположен Държавният физико-енергетически
институт. Неговите учени създават първата в
света атомна електрическа централа. Мощ-
ността й е 5 МВт. Работи безаварийно до 29
април 2002 г. - 48 години. Реакторът сега е по-
лигон за опити по извеждане от експлоатация
на ядрени мощности.

Изпитът като стрес

Няма друго време
през годината, в което да
се събира толкова много
негативизъм към образо-
вателната система, колко-
то през юни. Тогава изли-
зат резултатите от всич-
ки изпити след IV, VII, Х
и ХII клас. Това е мо-
ментът на концентрация

на свръх емоции от и към
ученици, учители, про-
светни чиновници.
Стресът покорява вся-
какъв разум и го транс-
формира в груб изказ и
често неприкрита омраза.

От седмици валят
оценки за изпитни разка-
зи и неправилно форму-
лирани въпроси, за адми-
нистративни неточности,
анализ на резултати,
търсене на виновници.
Сравняват се данни меж-
ду градове, между учили-
ща, с предходни години,
правят се класации, чер-
таят се графики. И всич-
ко това в търсене на
смисъл от неспирните
изпити, които заливат
учениците, все повече ги
травматизират ведно с

родителите им.
Последна брънка в

порочната изпитна вери-
га са резултатите от На-
ционалното външно оце-
няване след VII клас, ко-
ито бяха обявени преди
дни и увенчаха края на
борбата за търсене на
най-доброто училище. За
други дойде краят на
илюзията им, че децата
са използвали ефективно
времето зад чина. Оказа
се, че оценките са малко
по-слаби от миналого-
дишните...

Като премине и тази
истерична кампания, от-
ново ще дойдат логич-
ните въпроси какво
всъщност правят възра-
стните с децата, като ги
подлагат на безкрайни

проверки за установява-
не на знанията им. Дали
пък няма да е по-резул-
татно цялата енергия,
която се влага в подго-
товка за тестове, търсе-
не на удовлетворителни
за всички автори и тек-
стове, организиране на
препитвания, проверки
на стотици хиляди зада-
чи и писмени работи, да
се използва за самото
обучение?

Изпитът постепенно
се превърна в средство
за всяване на страх, а
слабата оценка от него
се тълкува като крачка
надолу към лош профе-
сионален път. А
всъщност пътя към ус-
пеха на децата го мини-
рат възрастните.

Деси ВЕЛЕВА

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

(Д)Еволюция

Свръхнапредналите
западни политици от още
п о - с в р ъ х р а з в и т и т е
държави, които много
обичат да казват на оста-
налите простосмъртни
как да живеят, напоследък
имат много интересни
хрумвания, които... най-
добре би било да не изри-
чат на глас.

Председателят на ЕК,
достолепната госпожа
Урсула фон дер Лаейн,
реши, че ще правим ико-
номии от руския газ, на-
малявайки отоплението с
2 градуса по Целзий (ин-
тересно, как ги изчисли,
че трябва да са точно 2).
Германски министър се
жертва да се къпе само
по 5 минути (вината е на
Путин, разбира се). А
немски експерт коменти-
рал по телевизията, че и
без това не било полезно
хората да се къпят често,
защото “на три дни кожа-
та се самопочиствала”.

То и в България до
средата на миналия век
хората по селата са се
къпали за Коледа, Велик-
ден, а през лятото - по-
често, в реката. Да не го-

ворим за Средновековие-
то, когато се е смятало,
че се къпеш, защото “си
грешен и искаш да изми-
еш греха”. А да не забра-
вяме, разбира се, и при-
чините, поради които
французите са измислили
перуките и парфюмите -
мазните коси, пълни с
въшки и ужасната мириз-
ма на пот.

Но някак сега живеем
в XXI век и сме свикнали
на повече удобства. Учуд-
ваме се при новината, че
някъде няма канализация
или питейна вода и съще-
временно - призивите на
европейците приемаме
със снизходително кима-
не на глава. При нас един
министър също опита да
се прави на “западняк”,
като настояваше да се

къпем по двама, за да пе-
стим вода... А после
съвсем логично бе осмян
в социалните мрежи.

И няма как да е друго-
яче. Живеем във времена,
когато технологията е
толкова напреднала, раз-
полагаме с какви ли не
“умни джаджи”, а някои
превръщат еволюцията в
деволюция. Може пък
Урсула да е чела стихо-
творението за Данчо
мързеланчо и скоро да
ни каже: “Мия си глава-
та, лятос на реката; нок-
тите не режа, да съм
като ежа, а носа - за
здраве, трия го с ръка-
ви”, съветвам ви и вие
да правите същото, за да
избегнем кризата, за ко-
ято... Путин е виновен!”
И смешно, и тъжно...

Таня ГЛУХЧЕВА
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Имаме едно разминаване и едно не-
правилно тълкуване. Така вицепремиерът
и министър на икономиката и индустри-
ята Корнелия Нинова коментира пред
БНТ интервюто на премиера Петков за
в. “Гардиън” и обясни откъде идва раз-
минаването. Ние отдавна сме заявили
позицията си, че трябваше да продължат
разговорите с “Газпром”. След няколко
срещи с работодателските организации,
които осигуряват 85% от приходите от
БВП и 82% от работните места, те изра-
зиха същото мнение. Те имаха нужда,
икономиката имаше нужда от сигурност
на доставките и от по-ниска цена.

Не е вярно, че г-н Петков е казал, че
ще спрат преизноса на оръжия за Ук-
райна през Полша. Той казва, че ще спре
износът за Полша. Продължавам да
твърдя и си нося пълната отговорност
за това -

България не е изнесла
и един патрон за Украйна

и не изнася

Изнасяме за 64 други държави, как-
во те правят след това е тяхна отговор-
ност и ние нямаме право по междуна-
родните норми да ги контролираме.
Тези държави предоставят документи,
че ги купуват за себе си, а оттам на-
татък имат право да ги препродават.

Откакто падна правителството, някои
хора си позволяват да вкарват в Комиси-
ята по оръжия документи за издаване на
разрешения за износ за Украйна на оръ-
жия и боеприпаси. Няма да получат това
разрешение, така че да не се опитват.
Докато това правителство остава, няма
да позволим нито една стока да излезе за
Украйна. След избори и евентуално дру-
го правителство да правят каквото искат,
но днес, докато сме там и аз съм предсе-
дател на комисията, ще изпълняваме ре-
шението на НС, че оръжия и боеприпаси
за Украйна няма да изнасяме.

БСП не подкрепи френското предло-
жение, защото то не отговаряше напълно
на нашата червена линия - РСМ да
изпълни двустранния договор. В предло-
жението имаше добри неща, но имаше и
неприемливи. Пример за добро решение
е частта, в която се казва, че преговорите

изобщо ще започнат, след като РСМ си
промени Конституцията и впише бълга-
рите. Но френското предложение се по-
зовава на двустранен протокол между
България и Северна Македония, в който
са описани различни ангажименти, без
този протокол да е подписан от нито една
от страните. Няма как да дадем зелена
светлина на базата на добри намерения.

Думите на Макрон, че Франция е
оказала голям натиск върху България са
истина. Така е,

оказваше се натиск с
посещения от еврокомисари

на европейски лидери, това е факт. Тази
тема бе грубо експлоатирана от две по-
литически сили за партийни цели. Ед-
ната е ИТН, които напуснаха коалици-
ята заради пари, постове и интереси,
но опитаха да го опаковат през темата
за Северна Македония, за да имат пат-
риотичен облик.

Втората политическа сила е ГЕРБ и
Борисов. Върви тезата да се направи ново
евроатлантическо мнозинство, те първи
я предложиха. Борисов се опитва да се
препере през темата “Македония”, за да
се забрави другото мнозинство, което
сформирахме срещу модела “Борисов”.
Това е тотално изместване на фокуса и
целта, за която протестираха хората и за
която направихме правителството - да
променим тази обвързаност - фирми, об-
ществени поръчки, кражби, липса на пра-
восъдие и справедливост. Това остава го-
лямата ни цел, но той се опита да я зама-
же и вече търси ново мнозинство и нова
цел през евроатлантизма.

При преговорите за съставяне на
правителството и работата му след
това, ние бяхме най-откритият, чисти-
ят, диалогичният партньор. Постигнах-
ме добри неща от нашата програма, осо-
бено в социалната политика.

Ние имаме едно предимство пред
другите системни партии - преди 6 годи-
ни започнахме много тежки вътрешно-
партийни борби, ужасен период. На хо-
рата това беше представено като семей-
ни драми, а всъщност представляваше го-
ляма битка за изчистване на БСП от зад-
кулисни интереси, проникнали в нея. И

ката. Президентът Радев най-вероятно
иска повече власт и да бъде скритият пре-
миер. Той и вицепрезидентът Йотова за-
почнаха да атакуват правителството в
първия, най-труден месец, бяхме изпра-
вени пред криза и това да помогнем на
хората. Йотова дори каза “Нямате 100
дни”. Нямах обяснение защо толкова
бързо президентът, който създаде ПП и
ги изстреля във властта, ги атакува така.
С времето стана ясно, че Радев иска ре-
ална власт, каквато президентската ин-
ституция не дава. Служебните кабинети,
чрез които управляваше, му се усладиха
като изпълнителна власт.

Радев разчиташе, че ПП ще бъдат
кукли, а той ще остане отзад и ще
продължава да дърпа конците и да управ-
лява държавата. Разривът започна, кога-
то Кирил Петков и Асен Василев си
поеха отговорността, това беше при
първата смяна в “Булгаргаз”. В някои
случаи атаките бяха обективни, но в по-
вечето от случаите те бяха абсолютно
неоснователни. Нови избори и служебен
кабинет са най-лошият вариант за Бълга-
рия и народа. Това означава да няма дей-
стващ парламент, да няма приети закони,
насочени към вливане в българската ико-
номика, домакинствата, в болниците на
онези пари от Плана за възстановяване и
устойчивост.

Трябва парламент,
който да приеме закони

БСП имаме план какво трябва да се
направи. Първо - този парламент спеш-
но да приеме актуализацията на бюдже-
та, не можем сега да оставим хората. Да
оставим пенсионерите без увеличение
на пенсиите, земеделците - без помощта,
защото трябва да ни осигурят храната
за есента, младите семейства - без помо-
щите за деца, да се изземат свръхпечал-
бите от енергийните дружества и да се
помогне на фирмите. Част от парите от
Плана са включени в бюджета като при-
ходи, т.е. ако има служебен кабинет, това
не може да се случи.

Втората задача - тези закони по Пла-
на вървят със сериозни промени. Как
това ще се случи без парламент и в
политическа криза? Например парите

ще работиш с нея, ако си сменят лидера.
Това е партиен въпрос, ПП да си го ре-
шат. Ако те виждат необходимост Кирил
Петков да бъде сменен с друг, това е
тяхна работа. Ние не бихме поставили
подобно условие.

Различия има между БСП и ПП и по
отношение на г-жа Митрофанова. Кога-
то имаше слух тя да се изгони от Бълга-
рия, ние изразихме позиция, че това е
крайна мярка и би представлявало почти
скъсване на отношенията с Русия, че нито
една европейски държава не пристъпи
към тази последна крачка. Определихме
това като неразумен ход.

Ние създадохме това правителство
с 2 цели. Краткосрочната - да преведем
България през зимата и кризата, и се
справихме добре. Сложихме моратори-
ум на цените на тока, помощ за бизне-
са, икономическите показатели показ-
ват добър резултат. Втората голяма цел
беше да разградим стария начин на уп-
равление - липсата на институции, един
човек управлява, фирми ни крадат, няма
правосъдие. Това наричаме задкулисие
и паралелна държава. Когато започнах-
ме да го правим, този модел реши, че
няма да го позволят. Обединиха се и ни
свалиха. За мен правителството беше
свалено за пари, власт, постове и зара-
ди икономически интереси.

Бойко Борисов няма да се върне. Ако
ПП имат малко разум и чувство за са-
мосъхранение, няма да го позволят. Си-
гурно ги притискат от много места...

Ние сме за връщане на хартиените
бюлетини по 2 причини - държавниче-
ски и партийни. Според прогнозите, ако
върнем хартиените бюлетини, между
300 000 и 500 000 души ще се върнат
до урните и ще гласуват, които не са го
направили с машините от страх и не-
знание. Последните избори имаха без-
прецедентна ниска активност, това ни
прави нелегитимни. Машините остават,
всеки може да избира.

Партийният аргумент е, че БСП като
партия загубихме много от машинното
гласуване, въпреки че бяхме едни от вно-
сителите на неговото въвеждане. Но си
оценихме грешката. БСП би имала дру-
га тежест в парламента с едни 100 000
гласа отгоре, така твърдят анализатори.
Това ще ни даде по-голяма възможност
за правене на политика.

Със съкращения

Èìàìå ïëàí â ÷åòèðè ñòúïêè.
Ðàç÷èòàìå íà ðàçóì
Нови избори и служебен кабинет са най-лошият вариант
за България и народа, казва вицепремиерът и лидер на БСП

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

за напоителни системи ще дойдат по
Плана за възстановяване и устойчивост,
но докато това стане, трябва да се на-
правят проекти, предпроектно, проект-
но финансиране, отчуждаване на тере-
ни. Това е третата задача - подготовка
за проекти, а четвъртата е подготовка
на бюджет за 2023 г.

Предлагаме да се съберем и да разпи-
шем тези 4 неща, да ги сложим в срокове,
да направим правителство в рамките на
този парламент с конкретни срокове за
изпълнение на тези точки. Правим това,
осигуряваме държавата и след това да
ходим на избори. Ние го предложихме
това на нашия Национален съвет, пред-
ложихме го и публично.

Страхувам се, че след тези остри и
груби неща, които си казаха двама от
партньорите и които бяха грешка, труд-
но ще се седне на една маса, но това
трябва да се преодолее. Очакваме покана
за преговори, защото г-н Петков изрази
публично че с БСП работят добре, че
сме разумни, можем да водим диалог,
свършихме добра работа.

Грубо е да кажеш на една партия, че

Бойко Борисов си беше пуснал пипалата,
и ДПС, и различни икономически кръго-
ве и употребяваха партията за собстве-
ните си цели. Затова, когато ме избраха
за председател преди 6 години, казах, че
ако искаме да променим държавата, тряб-
ва да започнем от себе си.

Пет години бяха ад, но това беше
инвестиция в бъдещето. Защото днес

БСП е партията,
която вече е приключила

със задкулисието в себе си

и можем много честно и открито да во-
дим диалог с другите партии. Гаранти-
рам ви, че няма човек в държавата, който
може да ми се обади и да ми каже да си
изтегля групата от зала, защото някой
закон пречи на нечии бизнес интереси,
или да гласуваме зелено, защото това
отваря бизнес интереси или обществени
поръчки. Това ни е голямото достойн-
ство днес да стоим стабилно, да седнем
на масата на преговори за политики и
никой не може да ни дръпне кабела от
контакта и да каже дотук бяхте в полити-
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ÍÀÃÐÀÄÀ ÍÀ ÍÑ ÍÀ ÁÑÏ
ÇÀ ÏÎËÈÒÈ×ÅÑÊÀ ÆÓÐÍÀËÈÑÒÈÊÀ È ÏÓÁËÈÖÈÑÒÈÊÀ

„ÃÅÎÐÃÈ ÊÈÐÊÎÂ - ÌÀÉÑÒÎÐÀ”

ÍÀÃÐÀÄÀ ÍÀ ÍÑ ÍÀ ÁÑÏ
ÇÀ ÍÀÓ×ÍÈ È ÏÎËÈÒÈ×ÅÑÊÈ ÐÀÇÐÀÁÎÒÊÈ

È ÇÀ ÈÇÑËÅÄÂÀÍÈß ÍÀ ÑÚÂÐÅÌÅÍÍÈß ÑÎÖÈÀËÈÇÚÌ
„ÄÈÌÈÒÚÐ ÁËÀÃÎÅÂ”

Изпълнителното бюро на Националния съвет на БСП обявява начало-

то на процедурите за определяне на носителите за 2022 г. на Награ-

дата на НС на БСП за политическа журналистика и публицистика

“Георги Кирков - Майстора” и на Наградата на НС на БСП за

научни и политически разработки и за изследвания на съвременния

социализъм “Димитър Благоев”. Носителите ще бъдат обявени на

30 юли по време на Националния събор на левицата “Бузлуджа 2022”.

ОБЯВА

ОБЯВА

В съответствие с чл. 60, алинея
1, т. 3 от Устава на БСП Изпълни-
телното бюро на Националния
съвет на БСП обявява началото на
процедурата за определяне на но-
сителя за 2022 г. на Наградата на
НС на БСП за научни и полити-
чески разработки и за изследва-
ния на съвременния социализъм
“Димитър Благоев”.

Наградата се присъжда на от-
делни изследователи, както и на
творчески колективи, на политичес-
ки и обществени дейци, които имат
високи и трайни постижения в про-
учването и развитието на левите
идеи и тяхното приложение в соци-
алистическото движение в България.

Носители на наградата могат
да бъдат представители на общест-
вените науки, партийни, държавни
и обществени дейци, публицисти и
др., които са посветили своите про-
фесионални и творчески изяви на
значими проблеми от историята,
настоящето и бъдещето на социа-
листическата идея и на организира-
ните форми за нейното национално
достойнство, свободата и силата на
левите политически идеи и социал-
ни практики и имат съществен при-
нос за популяризацията и прокла-
мирането на левите идеи, за разши-
ряване и задълбочаване на тяхното
влияние, а и на ролята на БСП и
левицата в българското общество.

Право да бъдат предложени за
участие в конкурса имат български
учени и общественици, публицисти
и други, които през последните го-
дини имат изяви при разработване
на значими за обществото, БСП и
левицата проблеми.

Право да номинират кандида-
ти за носители на наградата имат
комисиите и съветите на НС на
БСП, общинските/районните и
областните съвети на БСП, пред-
ставители на различни академич-
ни и университетски институции,

В съответствие с чл. 60, алинея 1, т.
4 от Устава на БСП Изпълнителното
бюро на НС на БСП обявява, че започва
набирането на предложения за опреде-
ляне на носителя за 2022 г. на Награ-
дата на НС на БСП за политическа
журналистика и публицистика “Геор-
ги Кирков - Майстора”.

Съгласно статута на наградата, за ней-
ни носители могат да бъдат предлагани
журналисти и публицисти, които последо-
вателно отстояват левите идеи в политиче-
ския, икономическия, социалния и духов-
ния живот на обществото; имат съществен
принос за популяризиране на политиката и
за разширяване на влиянието на БСП и
левицата в обществото; посветили са свои-
те творчески изяви на значими обществени
проблеми; с изявите си защитават нацио-
налното достойнство и силата на левите

23 юни 2022 г. Изпълнително бюро
на Националния съвет на БСП

23 юни 2022 г. Изпълнително бюро
на Националния съвет на БСП

професионални творчески органи-
зации и съюзи, изявени учени и об-
щественици.

За всеки номиниран за награда-
та до 20 юли 2022 г. в НС на БСП
трябва да бъде изпратено на мате-
риален и електронен носител моти-
вирано предложение, придружено
с биографична и  творческа справ-
ка за кандидата. Всички номина-
ции ще бъдат разгледани от коми-
сия на НС на БСП, в която са вклю-
чени досегашни носители на награ-
дата, председатели на творчески
съюзи и представители на НС на
БСП, главни редактори, директори
и издатели на партийни медии.
Предложението на комисията за оп-
ределяне на носителя на наградата
ще бъде внесено за утвърждаване в
ИБ на НС на БСП до 25 юли 2022 г.
Носителят за 2022 г. на Награда-
та на НС на БСП за научни и по-
литически разработки и за из-
следвания на съвременния социа-
лизъм “Димитър Благоев” ще
бъде обявен на 30 юли 2022 г. по
време на Националния събор на
левицата “Бузлуджа 2022”.

политически и социални идеи. Номинира-
ните ще бъдат оценявани по техния висок
професионализъм, компетентност и задъл-
боченост, по защитаваните ясни политиче-
ски, граждански и нравствени позиции, по
завоюваното трайно и авторитетно присъ-
ствие в публичното пространство.

Право да бъдат предложени за учас-
тие в конкурса имат български журналис-
ти, публицисти, учени и общественици,
които през последните години имат редов-
ни изяви в българските печатни и електрон-
ни медии и разработват значими за общест-
вото, БСП и левицата проблеми.

Право да номинират кандидати за носи-
тели на наградата имат комисиите и съвети-
те на НС на БСП, общинските/районните и
областните съвети на БСП, ръководствата и
творческите колективи на средства за масо-
ва информация, творчески организации и
съюзи, изявени журналисти и публицисти.

За всеки номиниран за наградата до 20

юли 2022 г. в НС на БСП трябва да бъде
изпратено на материален и електронен но-
сител мотивирано предложение, придру-
жено с биографична и  творческа справ-
ка за кандидата. Всички номинации ще
бъдат разгледани от комисия на НС на БСП,
в която са включени досегашни носители на
наградата, председатели на творчески съю-
зи и представители на НС на БСП, главни
редактори, директори и издатели на пар-
тийни медии. Предложението на комисията
за определяне на носителя на наградата ще
бъде внесено за утвърждаване в ИБ на НС
на БСП до 25 юли 2022 г. Носителят за
2022 г. на Националната награда за полити-
ческа журналистика и публицистика “Геор-
ги Кирков - Майстора” ще бъде обявен на
30 юли 2022 г. по време на Националния
събор на левицата “Бузлуджа 2022”.

За повече информация и справки за конкурса се обръщайте към сътрудниците
на Съвета на НС на БСП по култура и медии, София 1000, ул. “Позитано” №20,
на телефони 02/8107330 и 02/8107219.

Документите с предложенията за номинираните се внасят на материален носител
в отдел “Деловодство” на НС на БСП и на електронен носител на е-mail
kulturaimedii@abv.bg до 20 юли 2022 г. включително.

За повече информация и справки за конкурса се обръщайте към
сътрудниците на Съвета на НС на БСП по култура и медии, София
1000, ул. “Позитано” №20, на телефони 02/8107330 и 02/8107219.

Документите с предложенията за номинираните се внасят на матери-
ален носител в отдел “Деловодство” на НС на БСП и на електронен
носител на е-mail kulturaimedii@abv.bg до 20 юли 2022 г. включително.
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Рязката промяна в начина
на живот по време на панде-
мията, преминаването на ра-
бота онлайн и необходимост-
та от самоизолация доведоха
до увеличаване търсенето на
някои стоки, което впоследст-
вие доведе до прекъсвания на
доставките и засегна произ-
водствените вериги. Най-яр-
кият пример е недостигът на
чипове и микросхеми в цял
свят, което най-много се от-
разява на автомобилната про-
мишленост.

Постепенното връщане
към нормалния начин на жи-
вот доведе до рязко нараства-
не на търсенето на енергоно-
сители, което пък доведе до
повишаване на цените на пет-
рола и газа. Това пише в об-
ширен анализ Лента.ру, бази-
ран на експертни мнения и
оценки.

“Масло в огъня” добави
европейската енергийна кри-
за, предизвикана от отминала-
та студена зима и напрегнати-
те отношения с Русия. Нача-
лото на 2022 г. обаче даде
надежда, че всички негативни
фактори най-после ще останат
в миналото и световната ико-
номика ще тръгне по пътя на
стабилен растеж.

През зимата на 2022 г.,
когато логистиката все още
не се беше възстановила от
пандемичната криза, руската
военна операция и западните
ответни санкции нанесоха

Гигантите в произ-
водството на автомобили,
включително Volkswagen
и BMW, се опитват да
намерят алтернативни из-
точници на жизненоваж-
ни части, произвеждани в
Украйна. Индустрията
търси алтернативи от да-
лечни страни, като Китай
и Мексико, тъй като ин-
вазията на Русия спира
поточните линии и
прекъсва сложните вери-
ги на доставки, съобщава
Ройтерс.

Търсенето на нови
доставчици е най-новото
предизвикателство пред
автомобилната индуст-
рия, която вече се
сблъска челно с покачва-
щите се цени на метали-
те, електроенергията,
проблемите с веригите
на доставки покрай пан-
демията и недостига на
полупроводници.

Боевете в Украйна
сега нарушават произ-
водството на кабели, от

„Áîëåñòòà” íà ñâåòîâíàòà
òúðãîâèÿ - èìà ëè ëåê
Над 300 000 компании в САЩ и Европа изпитват
затруднения с доставките от Русия и Украйна

нов удар на световната ико-
номика. Първата сериозна
последица от ограниченията
върху икономиката беше изо-
лирането на европейски ком-
пании от транспортната ин-
фраструктура на Русия за
доставки от Азия.

Много фирми произвеж-
дат компоненти и готови про-
дукти в Китай и използват ру-
ските железници за транспор-
тиране на продуктите до Из-
точна и Западна Европа. Ня-
кои от тези стоки могат да
бъдат изпратени по въздух,
но този начин за доставка е
значително по-скъп, особено
сега, когато авиокомпаниите
се налага да заобикалят небе-
то на Русия.

Анализаторите от компа-
нията Interos са изчислили, че
над 300 000 компании в
САЩ и Европа вече изпитат
затруднения с доставките от
Русия и Украйна. Партньор
на консултантската компа-
ния Киърни Пър Хонг комен-
тира, че дори компании, кои-
то не са пряко зависими от
руски и украински доставчи-
ци, могат да пострадат от на-
стоящата криза. Според него
проблемите с транспортира-
нето могат да “доведат до
критични прекъсвания на до-
ставките във всички сектори
- от енергетиката до селско-
то стопанство”.

Конфликтът в Украйна на-
несе осезаем удар и на евро-

пейската автомобилна индус-
трия. Volkswagen и BMW бяха
принудени да затворят поточ-
ни линии в Германия заради
недостиг на компоненти, про-
изведени в Украйна от нем-
ската компания Leoni. Круп-
ният производител на гуми
Michelin също обяви, че може
да затвори редица свои заво-
ди в Европа поради логистич-
ни проблеми, възникнали след
началото на руската военна
операция.

Пренастройване
на веригите
за доставки

на Европа и САЩ

Някои големи компании
вече представиха планове за
намаляване на зависимостта
от чуждестранни доставки,
особено от някои държави,
например Китай. Крупният
френски доставчик на елект-
рическо оборудване Schneider
Electric реши да построи три
нови завода в САЩ. А авто-
мобилните гиганти Ford,
General Motors, Stellantis,
Toyota и Volkswagen, както и
енергийната компания SK
Innovation, се обединиха, за да
могат за построят 13 завода
за производство на батерии за
електрически превозни сред-
ства през следващите пет го-
дини. Подобни заявления на-
правиха и компании за произ-
водство на полупроводници и

Àâòîèíäóñòðèÿòà ñå îãëåæäà çà àëòåðíàòèâíè èçòî÷íèöè íà ÷àñòè

които средно във всеки
автомобил се използват
около 5 км. Уникални за
всеки модел, превозните
средства не могат да се
произвеждат без тях.

В резултат на това
световният автомобилен
производител Volkswagen

и конкурентът BMW на-
малиха производството и
временно затвориха някои
поточни линии, докато
Mercedes-Benz предупре-
ди, че същите проблеми ще
ги застигнат много скоро.

Audi заяви, че цялата
група Volkswagen рабо-

ти, за да накара големите
доставчици да преместят
своето украинско произ-
водство на кабелни сно-
пове на други места или
да намерят алтернативни
доставчици, включително
в Източна Европа, Север-
на Африка, Мексико и

“вероятно” Китай.
BMW също така за-

яви, че е в “интензивни
преговори” с доставчици
за намиране на алтерна-
тивни източници на час-
ти. Производителят на
автомобили Stellantis за-
яви, че вече е намерил
алтернативен доставчик
някъде в Европа.

Ник Клайн, вицепре-
зидент на глобалната ло-
гистична фирма OEC
Group, казва, че произво-
дителите на автомобили,
които са разчитали на
Украйна, ще трябва да
действат бързо и да се
адаптират към новата
реалност.

Защо войната
в Украйна оказва
такова влияние?

Западна Украйна, със
своята евтина висококва-
лифицирана работна
сила и близост до евро-
пейските фабрики за ав-
томобили и богатство от

суровини, се превърна в
основен производствен
център за кабелни сно-
пове, като японската
Fujikura и френската
Nexans са сред тези, ко-
ито произвеждат там.

Някои производите-
ли, като Fujikura, спряха
изцяло украинското про-
изводство след инвазия-
та, докато други работят
с намален капацитет.
Нито Fujikura, нито
Nexans отговориха на
искания за коментар от-
носно плановете им.

Преместването на
производството в други
евтини пазари с динамич-
на индустрия за кабелни
снопове, като Румъния,
Сърбия или Тунис,
включва закупуване на
ново оборудване за уве-
личаване на капацитета
на заводите, чието инста-
лиране обаче може да
отнеме месеци.

Economic.bg

от биотехнологичния отрасъл,
както и производители на
слънчеви панели.

Най-голямата френска
държавна електроенергийна
компания, която е и най-го-
лемият оператор на атомни
електроцентрали в света -
Electricite de France (EDF) -
наскоро обяви, че купува
част от бизнеса в областта
на атомната енергия на аме-
риканската General Electric.
Франция се стреми да уве-
личи дела на атомната енер-
гия при производството на
електроенергия - понастоя-
щем той вече е достигнал
70%. През февруари офици-
ално бе обявено, че страна-
та ще се сдобие с 14 атомни
реактора от ново поколение
и група от малки атомни

електроцентрали.
Държавите обръщат особе-

но внимание на производство-
то на полупроводници, които
се превърнаха в дефицитна
стока по време на пандемия-
та. Правителствата на САЩ и
Нидерландия забраниха на
най-големия производител на
литографско оборудване за
микроелектрониката ASML да
продава своите най-съвремен-
ни продукти на Китай. Аме-
риканският производител на
електронни устройства и ком-
пютърни компоненти Intel взе
решение да вложи 20 милиар-
да долара за строителството в
щата Охайо на два завода за
производство на полупровод-
ници.

Money.bg
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„Ìàãèÿòà öèàíîòèïèÿ”
ðàçêðèâà èçëîæáà
Творбите на деца бежанци и мигранти ще бъдат
показани в Гьоте-Институт от 27 юни до 7 юли

Концертно изпълнение на
„Моята прекрасна лейди”

СНИМКА МФ “СОФИЙСКИ
МУЗИКАЛНИ СЕДМИЦИ”

“Пилекадоне” е духов квинтет
с енигматично наименование и по-
вече от 25-годишна история. На
28 юни от 19 ч. в камерна зала
“България”, в рамките на 53-тото
издание на МФ “Софийски музикал-
ни седмици” инструменталистите
заедно със звездите на НМТ “Сте-
фан Македонски” - сопраното Еде-
лина Кънева и тенора Марчо Апо-
столов, ще представят в концер-
тен вариант популярния мюзикъл
“Моята прекрасна лейди” от Фре-
дерик Лоу. Адаптацията за квин-
тет и солисти е на Пламен Про-
данов. В състава на  квинтет “Пи-
лекадоне” са флейтистката Мила
Павлова, обоистът Валентин Ме-
тодиев, кларинетистът Венелин
Пиперов, валдхорнистът Ясен Тео-
досиев и фаготистът Евгений То-
нев. Всеки от тях има активна
кариера като оркестрант солист в
елитни оркестри. Еделина Кънева и
Марчо Апостолов са творци с бо-
гата творческа биография.

Сбогуваме се с
доц. Александра Хонг

СНИМКА НАТФИЗ

Известната режисьорка, хорео-
графка и педагог по “Театър на движе-
нието - Пантомима” в НАТФИЗ
“Кръстьо Сарафов” доц. Александра
Йосифовна Азизбаева-Хонг (10.07.1961-
24.06.1922) ни напусна на 24 юни.
Завършила е актьорско майсторство
за театър и кино във ВГИК, Москва
(1983). Специализира “Пантомима и
сценично движение” във ВИТИЗ, а от
1985 г. преподава пантомима и сценич-
на пластика във факултет “Сценични
изкуства”. Ръководи първия специали-
зиран клас за хора с увреден слух. Ра-
боти като актриса в театър “Сълза
и смях” (1986-1991). Като режисьорка
и хореографка създава постановки в
десетки театри в България и Русия.
Изнася лекции, семинари, тренинг-шко-
ли, работни ателиета у нас и по света.
Поклонението ще се състои на 27 юни
от 14 ч. в Руската църква в София.

“Магията цианотипия” -
групова изложба на деца бе-
жанци и мигранти, резултат
от работата им с популярни
български фотографи, се от-
крива на 27 юни от 18,30 ч.
в Гьоте-Институт България
и ще продължи до 7 юли.
Проектът е реализиран с фи-
нансовата подкрепа на НФ
“Култура”.

Заедно с фотографите
Иван Дончев, Боряна Пан-
дова и Михаил Новаков,

“Отдавна имам чувството, че кул-
турата като цяло изостава във връзка
с прехода в своето развитие”, казва
пред БТА писателят Михаил Михай-
лов. И допълва, че поради тази причи-
на смята конкурси като “Приз “Ор-
фей” за “нещо много ценно”.

Над 100 автори са кандидатствали,
както ДУМА писа, за отличието за не-
издаван роман. Жури в състав проф.
Симеон Янев, Стоил Рошкев, Румен
Леонидов и Нора Стоичкова е избра-
ло за победител Михаил Михайлов и
неговата книга “Перфидни илюзии”.

По време на официалното награжда-

Инициативата за учредяването на
награда за драматургия на името на
Антон Страшимиров запълва една праз-
нина между българските театрали и
писатели, която може да бъде преодоля-
на с взаимно разбиране и подаване на
ръка. Това каза писателят Банко Бан-
ков, след като получи наградата на име-
то на изтъкнатия писател и драматург
от първото издание на конкурса, орга-
низиран от община Разград и Съюза на
българските писатели, съобщи БТА. По-
четният плакет, грамотата и паричната
награда от 5000 лв. бяха връчени на
носителя на престижната награда на
церемония във вила “Урбана” на Абри-
тус в рамките на фестивала “Белите

СНИМКИ СИТО СТУДИО И ФОНДАЦИЯ “РИЙЧАУТ”

СНИМКА БТА

Ìèõàèë Ìèõàéëîâ å ëàóðåàò
íà ïúðâàòà íàãðàäà „Ïðèç „Îðôåé”

ване писателят заяви, че ще отдели
10 процента от наградата си за наград-
ния фонд на следващо издание на кон-
курса. Така той се надява да започне
традиция, в която всеки лауреат да
отстъпва част от паричната сума в под-
крепа на инициативата на Стоил Рошкев.

Михаил Михайлов е роден на през
1955 г. в София. Завършва 33-та гим-
назия “Ернст Телман”. Първото му об-
разование е музикално, след което за-
почва да учи и във Висшия институт
по архитектура и строителство. Спе-
циализирал е и в специалността “Меж-
дународни отношения”. Прекарва го-

ляма част от живота си в Африка,
където работи като дипломат, архи-
тект и преподавател в Колежа по из-
куствата на Намибия.

екипът на Сито студио и
фондация “Рийчаут” осъще-
ствиха серия от творчески
работилници с техниката
цианотипия. Резултатът е
изложба от фотографии,
фотографски зинове и пор-
трети на група деца бежан-
ци и мигранти от Иран,
Ирак, Мароко, Сирия, Ру-
сия, Украйна.

Работилниците се състо-
яха в периода ноември 2021
- юни 2022 г. и запознаха

младите творци с фотогра-
фията като изкуство, пото-
пиха ги в тази визуална ма-
гия и очарованието на екс-
перимента. Като продълже-
ние на фотографските рабо-
тилници, децата получиха
черно-бели фотоапарати за
еднократна употреба, с ко-
ито да заснемат своето все-
кидневие, тук и сега. Тяхна-
та история ще бъде разказа-
на в колекция от миникниж-
ки, фотографии и портрети,
изработени като тонирани
цианотипии.

“Повечето бежанци и
мигранти изпитват затруд-
нения с интегрирането си
в обществото. Почти никой
не мисли за тях, тъй като
идват от непознати за нас
земи. Последните месеци
наблюдаваме още по-силно
разделение на обществото
- от една страна, виждаме
широка гражданска подкре-
па към новодошлите бежан-
ци, а от друга - пред-
разсъдъците, че те вземат
работата на местните, как-
то и че искат само да полу-
чават помощи, са част от
всекидневието ни.

Истината е, че освен ук-
раински бежанци, в страна-

та ни има много такива от
по-далечни страни, които
остават невидими, а имат
същите нужди, заслужават
същата подкрепа, образова-
ние и прием в обществото.
Благодарение на фотоапара-
тите, с които децата снима-
ха, ние можем да се докос-
нем до техния живот, да ви-
дим ежедневието им и света
през техните очи. Снимките
и портретите на децата са
представени чрез зин-книж-
ка и тонирани цианотипии”,
разказва мениджърът на
проекта и основател на
Сито студио, Надежда Ге-
оргиева.

Áàíêî Áàíêîâ ïîëó÷è íàãðàäàòà
„Àíòîí Ñòðàøèìèðîâ”

СНИМКА АРХИВ ДУМА

нощи на Разград”.
В първото издание на конкурса уча-

стваха 32-ма автори, чиито произведе-
ния бяха разгледани от жури в състав
Боян Ангелов, председател на Съюза на
българските писатели, проф. д.изк. Лю-
бомир Халачев, поетът и драматург Иван
Странджев, директорът на РБ “Проф.
Боян Пенев” в Разград Димитър Петров
и Цветана Бенонова - гл. експерт в от-
дел “Култура, религиозни дейности и
младежки дейности” в община Разград.

Както предвижда условието на кон-
курса, още на сцената Банко Банков
връчи творбата си “Недописана страни-
ца” на директорката на Театрално-музи-
калния център в Разград Таня Карбова.
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ƒÊ‡ÌË/. ŒÂ‚ /œÂÚ˙/.  ‡Ú‡‡ÏË. ”‰‡Ë.

Œ“¬≈—ÕŒ: –‡ÎÓ. ¿ÌË ¡‡Í‡ÎÓ‚‡. Œœ≈ .
ÀËËÍ. “‡„Ó /–‡·ËÌ‰‡Ì‡Ú/.  ‡‡ÍÛ‰‡. —‡ÏÓ-
‚‡. ÀÂ„‡Ú. flÌÚ‡. ÕÓ‚‡ÚÓ. –‡ÍÂÌ /î“ÂÂÁ
–‡ÍÂÌî/. —‡ÚË‡. ¬ÂÌÂˆ. “ÓÍ. Õ‡Ú‡Î. –ÓÚÓ.
“Ëˆ. ƒ‡ÎËÌ /Ã‡ÚËÌ/. À‡ÌÂ /…ÓÁÂÙ/. –‡‰‡.
—ËÌ. ì“ËÚ‡ÌËÍî. ÕÓ‚‡Í. ìÕ‡ Ã.î.  ‡ÌÓÌ.  Ó-
ÌÛÒ. “‡ÍËË.  ‡ÚËÌ‡. ¡ÓËÒ. ‘‡Á‡. »ËÒ. ÃÓ-
‰ÂÎ. ¿ÎÍ‡ÎË. ¬‡‡Ì. Õ‡ÎËÏ. —ÍË. ÕËÓ‰ /‘¸Ó-
‰Ó/. ¡‡Ò.  ÂËÏ /”ÒËÌ/. —Ú‡Ú. Ã‡‡. ¡‡ÌË.
–ÓÌ‰Ó. “ÓÚ‡. ¿‰Â.  ‡ÚËÌ‡. ¬ËÓÎË. —ËÌÂ‚Ë.
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ТЕЛЕЦ

Успехите на приятел
могат да ви вдъхновят
да последвате примера
му, но погледнете фак-
тите.

ОВЕН

Чувствате се  доста
уморени, така че не се
препоръчва да проявя-
вате сериозна актив-
ност.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Не се опитвайте да
замествате лошото с
доброто.  Дайте си
сметка  за  всичко  в
този живот.

22 май - 21 юни

РАК

Денят е подходящ за
приятно общуване. Не
отказвайте поканите
за рожден ден или ку-
пон.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Очаквайте неочаквани
изненади. Проекти, ко-
ито изглеждат скучни,
изведнъж стават важ-
ни.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Любимият човек нео-
чаквано ще подхване
сериозна тема и заедно
ще оправяте проблеми-
те.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Много обичате да ба-
лансирате по острието
на бръснача, но днес
това няма да ви се
налага.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Мислили сте, че сте
купили необходимото,
но изведнъж ще се се-
тите, че има и забраве-
ни неща.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Известни сте със сво-
бодолюбието си, но сте
и доста предани, особе-
но към привлекателни
хора.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Чувствате се спокойни
и уверени. Няма за как-
во да се безпокоите,
всички остават очаро-
вани.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Денят е неблагоприятен
за изясняване на отно-
шения с близки. Стис-
нете зъби и не ги задъл-
бочавайте.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Любимият човек  ще
стане щастлив прите-
жател на особени пра-
ва и правомощия по-
край вас.

ХОРОСКОП

ВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

29
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

30
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

31
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

32
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
07.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/
08.45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

/Ô/
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË. ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚË-
Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ
»‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ìœËÌˆÂÒ‡ ÀËÎËÙÂÂî -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡

ÏÎ‡‰Ëˇ Ã‡ÍÓ œÓÎÓî -
‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
Ú‚ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË

Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg - ÃÂÊ‰Û

‚ÂÏÂÚÓ Ë ‚Â˜ÌÓÒÚÚ‡ -
œ‡ËÒËÈ ’ËÎÂÌ‰‡ÒÍË Ë
ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ ì»ÒÚÓËˇ ÒÎ‡-
‚ˇÌÓ·˙Î„‡ÒÍ‡î/Ô/

22.00 ìŒÚ‚˙‰ ¿ÚÎ‡ÌÚËÍ‡î - Ú‚
ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì’‡ÌË·‡Îî - Ú‚ ÙËÎÏ

/2 ÒÂÁÓÌ, 13, ÔÓÒÎ. ÂÔ./
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 ¡‡Á‰Ë /Ô/
03.40 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î

- Ú‚ ÙËÎÏ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.59

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.78

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.4 ÂÔ.14

00.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.13 ÂÔ.7

01.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.5
ÂÔ.4

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./

05.30 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ìÃËÒËˇ ì¿ÏÂÚËÒÚî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 1

22.40 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚ ¯ÓÛ

23.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

01.35 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî - Ú‚

¯ÓÛ

02.35 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ìÃËÒËˇ ì¿ÏÂÚËÒÚî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 1

СКРЪБНИ ВЕСТИ

—‡ÏÔÒÓÌ ÔËÚÂÊ‡‚‡Î ̃ Û‰ÌËˇ ‰‡
‰‡ ÎÂÍÛ‚‡ ÌÂ Ò‡ÏÓ ‰Û¯ËÚÂ, ÌÓ Ë ÚÂ-
Î‡Ú‡ Ì‡ ÒÚ‡‰‡˘ËÚÂ

¬ÂÎËÍËˇÚ —‡ÏÔÒÓÌ, ÒÎ‡‚‡Ú‡ Á‡
ÍÓ„ÓÚÓ ÒÂ ÌÓÒÂÎ‡ Ì‡‚Â‰, ÒÂ Ó‰ËÎ ‚
‰Â‚ÌËˇ Ë ÒÎ‡‚ÂÌ –ËÏ; ÌÂ„Ó‚ËÚÂ Ó‰Ë-
ÚÂÎË ·ËÎË ·Ó„‡ÚË Ë ÁÌ‡ÚÌË ıÓ‡ ÓÚ
ˆ‡ÒÍÓ ÔÓÚÂÍÎÓ.  ‡ÚÓ ËÁÛ˜ËÎ ˆˇÎ‡Ú‡
Ò‚ÂÚÒÍ‡ Ï˙‰ÓÒÚ, —‡ÏÔÒÓÌ ÒÂ Ó·Û˜ËÎ
Ë ‚ ÎÂÍ‡ÒÍÓÚÓ ËÁÍÛÒÚ‚Ó, Á‡ ‰‡ ÏÓÊÂ
Ò ¡ÓÊËˇÚ‡ ÔÓÏÓ˘ ‰‡ ÔÓÒÎÛÊË Ì‡ ·Â‰-
ÌËÚÂ Ò ÔÓÁÌ‡ÌËˇÚ‡ ÒË ‚ ÎÂÍ‡ÒÍ‡Ú‡
Ï˙‰ÓÒÚ. —‡ÏÔÒÓÌ ËÁˆÂÎˇ‚‡Î Ò˙Ò ÒË-
Î‡Ú‡ Ì‡ Ò‚ÓÂÚÓ ËÁÍÛÒÚ‚Ó ÏÌÓÁËÌ‡ ÒÚ‡-
‰‡˘Ë ÓÚ ÌÂËÁÎÂ˜ËÏË ·ÓÎÂÒÚË. “ÓÈ ÔË-
ÚÂÊ‡‚‡Î ‚Â˘ËÌ‡ Ë ‚ ‡Á·Ë‡ÌÂÚÓ Ì‡
¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ œËÒ‡ÌËˇ, ÛÔ‡ÊÌˇ‚‡Î
ÒÂ ÏÌÓ„Ó ‚ ˜ÂÚÂÌÂÚÓ Ì‡ Ò‚Â˘ÂÌËÚÂ
ÍÌË„Ë Ë, Ò˙„ˇ‚‡Ì ÓÚ ‚ˇ‡ Ë Ì‡‰ÂÊ‰‡,
ÒÂ ÛÍÂÔˇ‚‡Î ‚ ’ËÒÚÓ‚‡Ú‡ Î˛·Ó‚.

 Ó„‡ÚÓ Ó‰ËÚÂÎËÚÂ Ì‡ —‡ÏÔÒÓÌ
ÔÓ˜ËÌ‡ÎË Ë ÚÓÈ ÒÚ‡Ì‡Î ÔËÚÂÊ‡ÚÂÎ Ì‡
Ó·¯ËÌË ËÏÂÌËˇ, Á‡ÔÓ˜Ì‡Î ‰‡ „Ë ‡Á-
ÏÂÌˇ Á‡ ÌÂÚÎÂÌÌË Ë ‚Â˜ÌË ÔË‰Ó·Ë‚-
ÍË, Í‡ÚÓ ÒÎÂ‰‚‡Î Â‚‡Ì„ÂÎÒÍÓÚÓ ÒÎÓ‚Ó.
—‡ÏÔÒÓÌ ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÎ ÏÌÓ„Ó ÓÚ Ò‚ÓËÚÂ
Ó·Ë Ë ÓÒÚ‡‚ËÎ ÔË ÒÂ·Â ÒË Ò‡ÏÓ Â‰ËÌ

- Á‡ Ì‡È-ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏÓÚÓ. œÓ‰‡Ê‡‚‡ÈÍË
Ì‡ ’ËÒÚ‡, ÒÚ‡Ì‡Î ÒÚ‡ÌÌËÍ: Ì‡ÔÛÒÌ‡Î
‰Â‚ÌËˇ –ËÏ Ë ÒÂ Á‡ÒÂÎËÎ ‚ Â‰Ì‡ ÔÛ-
ÒÚËÌˇ, Í‡ÍÚÓ Ì‡Ô‡‚ËÎ ÌˇÍÓ„‡ ÔÓÓÍ
»ÎËˇ.

ÕÓ ¡Ó„, Á‡ ÔÓÎÁ‡ Ì‡ ÏÌÓÁËÌ‡, ÓÚ‚ÂÎ
—‚Óˇ ‚ÂÂÌ ‡· ‚ ÌÓ‚Ëˇ –ËÏ, ÚÓÂÒÚ ‚
 ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌÓÔÓÎ; Í‡ÚÓ ÒË Ì‡ÏÂËÎ
Â‰Ì‡ ÔÓÒÚÓÈÍ‡, Ò‚ÂÚË —‡ÏÔÒÓÌ ÒÂ Á‡-
ÒÂÎËÎ ‚ ÌÂˇ, ÛÚÂ¯‡‚‡Î ÒÚ‡ÌÌËˆË Ë
·Â‰ÌË Ë ‚Òˇ˜ÂÒÍË ËÏ ÒÎÛÊÂÎ.

¬Â‰Ì˙Ê ËÏÔÂ‡ÚÓ fiÒÚËÌË‡Ì Á‡-
·ÓÎˇÎ ÚÂÊÍÓ. »Á‚ËÍ‡ÌËÚÂ ÔÓ˜ÛÚË ÎÂ-
Í‡Ë ÌÂ Ì‡ÏÂËÎË Í‡Í ‰‡ „Ó ËÁÎÂÍÛ‚‡Ú.
ÕÓ ÍÓ„‡ÚÓ ‰Ó¯˙Î —‡ÏÔÒÓÌ, ÚÓÈ ‰ÓÍÓÒ-
Ì‡Î Ò ˙Í‡ ·ÓÎÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ ‚ ÚˇÎÓÚÓ ÏÛ
Ë ÚÓÈ ËÁ‚Â‰Ì˙Ê ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡Î Ó·ÎÂÍ˜Â-
ÌËÂ, ‡ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ Ë Ì‡Ô˙ÎÌÓ ÒÂ ËÁˆÂÎËÎ.

÷‡ˇÚ Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡ ÔÓÒÚÓˇÚ
ÒÚ‡ÌÌÓÔËÂÏÌËˆ‡ Ë ·ÓÎÌËˆ‡, Á‡ ‰‡
ÏÓÊÂ ÔÂÔÓ‰Ó·ÌËˇÚ ‰‡ ÎÂÍÛ‚‡ ÌÛÊ‰‡-
Â˘ËÚÂ ÒÂ.  Ó„‡ÚÓ Á‡‚˙¯ËÎË ÒÚÓÂÊ‡,
ˆ‡ˇÚ ‰Ó·‡‚ËÎ Í˙Ï ÌÂ„Ó Ë ‡ÁÎË˜ÌË
ËÏÓÚË Á‡ ÌÛÊ‰ËÚÂ Ì‡ ÔË˛Úˇ‚‡ÌËÚÂ
ÒÚ‡ÌÌËˆË Ë ÎÂÍÛ‚‡ÌËÚÂ ·ÓÎÌË.

—ÎÂ‰ ÚÓ‚‡, ‚ ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ Ì‡ ÏÌÓ-
„Ó „Ó‰ËÌË, Ò‚ÂÚË —‡ÏÔÒÓÌ ÒÂ ÓÚ‰‡Î Ì‡
ÚÓ‚‡ Ò‚ÓÂ ÒÎÛÊÂÌËÂ. —Â‰ Ú‡ÍË‚‡ ‰ÂÎ‡

ÚÓÈ ‰ÓÒÚË„Ì‡Î ‰Ó ‰˙Î·ÓÍ‡ ÒÚ‡ÓÒÚ. ¡Ó-
„ÓÛ„Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÛ ‰Û¯‡ ÒÂ ‚˙ÁÌÂÒÎ‡ ‚ ÌÂ-
·ÂÒÌËÚÂ „ÓÌË ÒÚ‡ÌË, ‡ ÚˇÎÓÚÓ ÏÛ Ò
˜ÂÒÚ ·ËÎÓ ÔÓ„Â·‡ÌÓ ‚ ˆ˙Í‚‡Ú‡ Ì‡
Ò‚ÂÚË Ï˙˜ÂÌËÍ ÃÓÍËÈ.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 27 ˛ÌË ÔÂÔ. —‡ÏÔÒÓÌ —Ú‡ÌÌÓÔËËÏÂˆ

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

На 26.06.2022 г. се навършват
6 месеца от смъртта на

МИЛЮ АТАНАСОВ ГАНЕВ

Роден на 16.06.1926 г. в с. Болярово (сега
квартал на Хасково).

Участник в антифашистката съпротива и изявен
общественик, който неуморно работеше за БАС,
перфекционист в професията си като счетоводител.
ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!

Областен и Общински съвет на БСП - Хасково
Областен и Общински съвет на БАС - Хасково
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ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

КОНТРОЛИ

Лудогорец - Ференцварош (Унг)
0:3 0:1 Маркиньос (55) 0:3 Уинго

(81 и 90); Левски - Академия Пан-
дев (СМак) 3:1 1:0 Роналдо (6) 3:0

Бари (34 и 70) 3:1 С. Пандев (82);

Ботев Пд - Металист Харков (Укр)
2:1 1:0 Току (57) 2:0 Бароан (70-д)

2:1 Сарапий (74); Ботев Вр - Ми-
ньор 2:1 0:1 Бацукис (22) 1:1 Гаври-

лов (51) 2:1 Маринов (80); Монтана
- Витоша Бистрица 1:5; ЦСКА 1948
- Локо Сф 3:0; Берое - Спартак Пл
2:1; Пирин - Спартак Вн 0:0; Янт-
ра - Литекс 2:3; Етър - Дунав 0:0;
Беласица - Струмска слава 1:0.
Снощи: Лудогорец - Нюрнберг
(Гер); Спортист - ЦСКА 1948-2; Со-
зопол - Ботев Пд-2.

Играчите на Ботев Пд излязоха с фланелки в подкрепа
на капитана си Тодор Неделев преди приятелския мач
с Металист Харков, който спечелиха с 2:1 на
стадион “Спор тото” в Бурдур, Турция

Великотърновският тим
Тера Трак триумфира в Шам-
пионската лига на България по
минифутбол. Момчетата на
Тихомир Тодоров надиграха
във финала в Свети Влас DXC
Technology с 3:1.

Тера Трак е 12-ият шампи-
он на България по мини фут-
бол и оформи златен дубъл
след титлата от втория по сила
турнир в страната Лига Бълга-
рия.

32 отбора от цялата страна
участваха в състезанието на
новата спортна база в Свети
Влас. В продължение на 4 дни
се изиграха двубоите от групо-
вата фаза и елиминациите, за да
се стигне до мача за титлата.

С бронзовите медали се
окичиха ФК Саяна и Лев Инс.
Тера Трак ще играе в Европей-
ската Шампионска лига с най-
добрите отбори на Стария
континент.

Два гола във финала вкара
националът Любомир Генчев,
който в рамките на седмици
стана бронзов медалист на
Евро 2022 с България, а сега и
шампион на страната.

Òåðà Òðàê å
øàìïèîí ïî
ìèíèôóòáîë

Ëåâñêè ñëîìè ñ 3:1
Àêàäåìèÿ Ïàíäåâ
„Сините” спечелиха купа „Георги Соколов”
с голове на чужденци, Попето се контузи

Отборът на Левски вдигна
трофея “Георги Соколов”. На
стадион “Георги Аспарухов”
играчите на Станимир Стоилов
постигнаха категоричен успех с
3:1 над вицешампиона на Север-
на Македония Академия Пандев
в третата си контрола от начало-
то на подготовката. За “сините”
вкараха бразилецът Роналдо (6)
и мароканецът Билал Бари (34 и
70). По-малкият брат на легенда-
та Горан Пандев - Сашко Пан-
дев, отбеляза почетно за гостите.

В предишните контроли Лев-
ски завърши 1:1 срещу Септем-
ври (София) в мач от 20+40
минути, а после надигра с 2:1
Пирин с голове на Роналдо.

Станимир Стоилов започна
с Николай Михайлов, Анте Бла-
жевич, Сонко Сундберг, Хосе
Кордоба, Филип Кръстев, Цу-
нами, Илиян Стефанов, Георги
Миланов, Роналдо, Уелтон и
Ивелин Попов, който получи

тресна гредата. Блажевич напред-
на по фланга и намери Бари (34),
който с глава матира стража на
гостите. Андриан Краев с глава
подаде към непокрития Бари (70)
и мароканецът отново опъна
мрежата. Сашко Пандев (82)
продупчи резервния страж на
“сините” Пламен Андреев след
пас от Зоран Ивановски. С 3:1
Левски триумфира с новоучре-
дения трофей “Георги Соколов”.

Въпреки успеха наставникът
Станимир Стоилов не скри ра-
зочарованието от играчите си
най-вече във фаза защита.

“Няма да търся футболисти,
които не се борят достатъчно в
името на Левски. За някои от
играчите това е последно преду-
преждение за по-сериозно отно-
шение към контролите. Не ме ин-
тересува дали е българин, чуж-
денец или национал. За Левски
повече няма да се играе с този
ритъм, това съм 200% сигурен.
Сладките сънища трябва да при-
ключат, с тази игра можем да
бием само Академия Пандев”,
заяви Мъри.

разтежение и напусна още в 10-
ата мин.

В 6-ата мин. бразилска атака
матира северномакедонците.
Уелтон се измъкна по левия
фланг, а Роналдо засече прост-

СНИМКА СПОРТАЛ

Футболистите на Левски спечелиха новоучредената купа
“Георги Соколов” след успех с 3:1 над Академия Пандев

релното му центриране и вкара
третия си гол във втория мач със
синия екип. Контузеният Попов
бе заменен от Билал Бари. Сте-
фанов размина двама защитници
и намери Уелтон (26), който

Ëóäîãîðåö ïàäíà ñ 0:3
îò Ôåðåíöâàðîø â Àâñòðèÿ

Лудогорец допусна първо, но
тежко поражение на подготовката си
в Австрия. Неизменният шампион на
България загуби с 0:3 от първенеца
на Унгария Ференцварош.

Бившият играч на Ботев Пд Мар-
киньос (54) откри за унгарците и
подаде на резервата Хенри Уинго (81
и 90+1) да удвои. Американецът
оформи и класическата победа на
“маджарите”.

В началото те опитваха да
задържат топката за по-дълги перио-
ди, а възпитаниците на Анте Шимун-
джа трябваше повече да се бранят.
Чистите положения в срещата липсва-
ха. В началото Бърнард Текпетей стре-
ля от над 10 м, но не уцели вратата. В
20-ата минута Токмак Нгуен отправи
силен изстрел по земя по диагонала,
но вратарят Симон Слуга изби в кор-
нер. Получилият скоро българско
гражданство ганаец Текпетей (26) бе

изведен зад защитата от Мануел Шоу,
но шутира слабо и неточно. Малко
преди паузата Шоу се сдърпа с Франк
Боли, но съотборниците им ги
разтърваха и не се стигна до ексцесии.

Адама Траоре проби по дясното
крило и подаде към негов съотборник,
който центрира в наказателното поле.
Там Симон Слуга боксира топката, но
я прати на крака на Маркиньос (54) и
той от 10 м я насочи в мрежата му.
После Слуга (62) отрази опасен удар
на Матс Кностер.

Шоу пък загуби топката в средата
на терена от сънародника си Марки-
ньос и той намери връхлитащия Хен-
ри Уинго (80), който от средна дис-
танция се разписа за 0:2. В добавено-
то време Уинго с мощен шут от 30 м
продупчи за трети път “орлите”.

Снощи Лудогорец изигра послед-
ната си контрола в Австрия с 9-крат-
ния шампион на Германия Нюрнберг.



И ДерНовак
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с 19-а титла
от Шлема
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„Ëúâîâåòå” âçåõà ãåéì
íà ÑÀÙ è 2 íà Àâñòðàëèÿ
Българите остават 15-и в Лигата на нациите

Волейболистите на България
се бориха мъжки, но загубиха
от САЩ с 1:3 гейма (12:25,
25:20, 24:26, 23:25) в третия си
мач от втория уикенд в Лигата
на нациите. В “Арена Армеец”
в София играчите на Николай
Желязков започнаха сковано и

Единственият българин в тенис елита Григор Димитров започва
участието си на “Уимбълдън” довечера. Негов съперник в I кръг на
третия турнир от Големия шлем през сезона е Стив Джонсън (САЩ,
№92) на корт №12. Досега двамата са се срещали 7 пъти, а Гришо
е печелил 5 от тях. На “Уимбълдън” съперниците са играли 2 пъти
- успех на Димитров през 2015 г. и загуба през 2016-а.

При мъжете не участват №1 Даниил Медведев (Рус) и №2
Александър Зверев (Гер). Заради санкциите срещу тенисистите на
Русия и Беларус точки за ранглистите няма да се присъждат.

Първата ни ракета при жените Виктория Томова също ще из-
лезе довечера - на корт №8 срещу Даря Савил (Авл, №98), която
участва с “уайлд кард”.

Ãðèøî è Òîìîâà ñòàðòèðàò
äíåñ íà „Óèìáúëäúí”

Григор Димитров проведе съвместна тренировка
с фаворита за титлата на “Уимбълдън” Новак Джокович

загубиха набързо първия гейм,
но после се окопитиха и взеха
втория, а до края само психика-
та им попречи да бъдат напълно
равностойни на един от най-до-
брите отбори в света.

Селекционерът Николай
Желязков пусна титуляри Геор-

ги Сеганов, Радослав Парапу-
нов, Мартин Атанасов, Алек-
сандър Николов, Стефан Чавда-
ров, Светослав Гоцев и либеро-
то Владислав Иванов.

Най-резултатен за нашите
отново бе младият Александър
Николов - със 17 т., а Радослав

Парапунов добави 15.
Енсинг Кайл реализира 20 т.

за “янките”.
Преди мача с колоса Брази-

лия снощи, България е 15-а в
класирането с 6 т. (1 победа, 6
загуби), пред Австралия - 1 по-
беда, 2 т. По 6 т. имат още от-
борите на Китай и Канада, но
са с по 2 победи.

В първия мач в София наши-

те сразиха шампиона на Азия
Иран с 3:0 гейма, но после до-
пуснаха загуба от считания за
аутсайдер тим на Австралия с
2:3 гейма (25:21, 13:25, 22:25,
25:20, 15:17), като пропуснаха
2 мачбола в тайбрека.

Алекс Николов и Светослав
Гоцев нанизаха по 17 т., а авст-
ралиецът Лоренцо Поуп бе най-
резултатен в мача с 20 т.

Французинът Гийом Бордила подоб-
ри световния рекорд при мъжете в дис-
циплината динамична апнеа с плавници,
като с това си осигури втори златен медал
на 28-ото Световно първенство по сво-
бодно гмуркане в Бургас. Той преплува
301 м под вода на един дъх в последната
серия на състезанието и с това подобри
предишния световен рекорд от 2016 г.
Сребърния медал заслужи Ю Шианг Су
с 259 м, който изпревари само с 1 м
“бронзовия” Давид Кустич.

При жените титлата спечели насто-
ящата световна рекордьорка Магдале-
на Солич (Пол), която преплува 265 м
под вода. С 260 м със сребърен медал
се окичи сънародничката й Юлия Ко-
зерска, която по-рано спечели дисцип-
лината динамична апнеа без плавници
със световен рекорд от 209 м. Бронза
остана за Ясуко Озеки (Яп) с 214 м.

За най-добри комплексни състеза-
тели бяха отличени поляците Карол
Карц и Магдалена Солич.

Изабела Янкова спечели втора по-
редна европейска титла при девойките
на шампионата по планинско колоез-
дене в дисциплината спускане в Мари-
бор. Тя бе най-бърза от всички с общо
време 3:44,60 мин. С 20 секунди по-
бавна бе другата българка - Деница
Тошева, която остана пета.

Миналата година Янкова заслужи
първа титла при девойките, отново в
Марибор.

През седмицата преди еврошампи-
оната девойката от Тетевен навърши
18 години.

При мъжете националът в категория
Елит Стивиан Гатев финишира 57-и.

При юношите до 15 г. Димитър
Джупаров завърши 25-и, до 16 години
Божидар Илиев стана 14-и, а Росен
Ранков - 22-ри. При 17-годишните Ди-
митър Мазнейков е 18-и, а Велин Дой-
чев - 21-ви.

Ôðàíöóçèí
ñ÷óïè ðåêîðä
â Áóðãàñ

Èçàáåëà ßíêîâà ïàê å åâðîøàìïèîíêà

СНИМКА БТА

Бившият пилот
от Формула 1
Дейвид
Култард кара
шампионския
болид Ред Бул
на Себастиян
Фетел в шоу
край Гребния
канал в Пловдив

СНИМКА БТВ

Изабела Янкова (втората отдясно) с останалите
еврошампиони на спускане в Марибор


